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Z Á P I S N I C A 
 

z 19.  zasadania Obecného zastupiteľstva v Makove,  

konaného dňa 8. decembra 2021 

v zasadačke budovy Obecného úradu Makov 

 
 

PRÍTOMNÍ 
 

Starosta obce :                     Martin Pavlík 

Zástupca starostu obce:     Jozef Pavlík  

Poslanci OZ  :                      Ing. Daniel Brezina, PhD. 

                                              Rastislav Gajdoš 

                                              Ing. Stanislav Gašparík 

                                              Rudolf Greguš 

                                              Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

                                              Ing. Marián Masnica 

                                              Mgr. Janka Petrovičová    

                                              Mgr. Marta Sláviková 

 

                                            

Hlavná kontrolórka obce:  Elena Trebulová 

 

Prizvaní:             Mgr. Elena Rusňáková 

                                              Zuzana Kubačková 

                                              František Chuděj 

                                              Bc. Stanislava Gregušová 

                                              Ing. Irena Valičková  

    
 

1. OTVORENIE ROKOVANIA 

 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Makove otvoril a viedol starosta obce Martin Pavlík. 

Konštatoval, že zasadnutie je zvolané v súlade so zákonom číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. 

Obecné zastupiteľstvo sa zišlo v počte 9 poslancov, z celkového počtu 9, čo je 100 % - ná  účasť, 

takže zasadnutie je uznášania schopné.  

 

2. SCHVÁLENIE   OVEROVATEĽOV  ZÁPISNICE,   PROGRAMU  ROKOVANIA 

A URČENIE ZAPISOVATEĽKY 

 

V zmysle § 12, bod 3 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 24.04.2019 

predkladá k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia  zástupca starostu obce.  

Za overovateľov dnešnej zápisnice navrhuje p. Martin Pavlík, starosta obce poslancov OZ podľa 

abecedného poradia Ing. Daniela Brezinu, PhD. a p. Rastislava Gajdoša.  

Za zapisovateľku zápisnice zo zasadnutia OZ určil Mgr. Ivetu Chromíkovú, zamestnankyňu 

obce. 

Zároveň starosta obce navrhol doplnenie do bodu č. 18 Rôzne bod programu „Návrh na  

vyradenie knižničných jednotiek Obecnej knižnice v Makove“. 

 

Poslanec OZ, Ing. Marián Masnica navrhuje bod 4 „ Plán kontrolnej činnosti hlavnej  
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kontrolórky obce na 1. polrok 2022“ preložiť za bod 14. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ schvaľuje 

 

overovateľov zápisnice zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 08.12.2021               

Ing. Daniela Brezinu, PhD. a p. Rastislava Gajdoša, poslancov obecného zastupiteľstva. 
  

B/ schvaľuje 

 

program rokovania OZ v Makove dňa 08.12.2021:  

1. Otvorenie 

2. Schválenie  overovateľov zápisnice, programu rokovania, určenie zapisovateľky 

3. Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

4. Správy o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce  

5. Súhlas na zriadenie elokovaného pracoviska Makov 264 do siete škôl a školských zariadení 

SR ako súčasť SZUŠ Svrčinovec 336 

6. Správa o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom  roku  

2020/2021 v Základnej škole s materskou  školou Makov 

7. Nakladanie s majetkom obce 

 A/ Opakované uzavretie zmlúv o nájme bytov  v bytových domoch Makov-Čierne 17 

      a Makov 383  

 B/ Prenájom bezbariérových bytov v bytových domoch Makov-Čierne 17 a Makov 383  

 C/ Prenájom nebytových priestorov v zdravotnom stredisku 

 D/ Odpredaj prebytočného majetku obce – pozemku CKN 76/4 

 E/ Zámena parciel CKN 3624/2 a CKN 3625/5 vo vlastníctve Obce Makov za CKN 3625/6 

8. Schválenie VZN Obce Makov o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky 

služieb na území obce Makov 

9. Schválenie VZN Obce Makov o nakladaní s odpadmi na území obce Makov 

10. Schválenie VZN Obce Makov o miestnom poplatku v obci Makov 

11. Schválenie VZN Obce Makov o miestnych daniach v obci Makov 

12. Schválenie VZN Obce Makov o používaní miestnych komunikácií v katastrálnom území  

obce Makov 

13. Schválenie VZN  Obce Makov o nájme nebytových priestorov a inventárneho majetku          

vo vlastníctve Obce Makov 

14. Schválenie 3. úpravy rozpočtu Obce Makov pre rok 2021 

15. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na 1. polrok 2022  

16. Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu Obce Makov pre rok 2022 

17. Schválenie termínov zasadnutí obecného zastupiteľstva v roku 2022 

18. Rôzne 

A/ Návrh na vyradenie knižničných jednotiek Obecnej knižnice v Makove 

19. Diskusia 

20. Návrh na uznesenie                                                                                

21. Záver                                                                                                        
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 262/2021 bolo prijaté. 

 

 

3.  KONTROLA PLNENIA UZNESENÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

 

Na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Makove č. 12/2018 zo dňa 19.12.2018 s  plnením 

uznesení obecného zastupiteľstva z posledného rokovania oboznámila poslancov p. Elena 

Trebulová, hlavná kontrolórka obce: 

 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva dňa 8.9.2021 bolo celkovo prijatých 13 uznesení a z toho boli 

3 ukladajúce. 

 

Uznesenie 

číslo 

Dátum                  

prijatia                  

uznesenia 
Predmet uznesenia STAV 

251/2021 8.9.2021 B/Žiada starostu obce, p. Martina Pavlíka,   

   zvolať výjazdové rokovanie OZ v Makove                                     

C/Žiada starostu obce, p. Martina Pavlíka,  

    pripraviť pasportizáciu miestnych  

    komunikácií v obci Makov, výdavky  

    na pasportizáciu MK vyčleniť v rozpočte  

    pre rok 2022 

 

splnené 

               

splnené, v návrhu rozpočtu na 

rok 2022 v programe „Pozemné 

komunikácie“ v kapitálových 

výdavkoch rozpočtovaná čiastka 

10 000,-€ na pasportizáciu 

miestnych komunikácií 

252/2021 8.9.2021 Žiada starostu obce, p. Martina Pavlíka, do 

budúceho rokovania obecného zastupiteľstva 

pripraviť rozdelenie pozemku CKN 231/2 

zastavaná plocha a nádvorie o výmere 155 m2, 

pričom geometrický plán budú hradiť p. 

Božena Bobulová s Mgr. Máriou Liskovou  

Rozdelenie pozemku bolo 

navrhnuté, ale  účastníci 

nesúhlasia. Zatiaľ nedošlo 

k dohode. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č. 3: 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová , poslankyňa OZ – z posledného rokovania OZ, ktoré bolo 

výjazdové, by sa žiadalo nejaké vyhodnotenie, výsledok, napr. vybrať cestu, ktorá by sa 

zrealizovala podľa projektu. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – dnes budeme prerokovávať rozpočet, aj údržbu miestnych  

                                      komunikáciách, pri tomto si určíme prioritu) 

 

Ďalej by chcela vidieť všetky nesplnené uznesenia za celý rok. 
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Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – príprava pasportizácie miestnych komunikácií nie je 

správne vyhodnotená, podľa nej uznesenie nie je splnené. Rokovalo už vedenie s niekým? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – jedná sa iba o rozšírenie pasportu, nakoľko pasportizáciu máme  

                                       zrealizovanú. Ing. Grambličková je zaneprázdnená, oslovia iných.) 

 

Do plánu kontrolných činností žiada zahrnúť kontrolu plnenia uznesení od začiatku volebného 

obdobia. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – upozorňuje na problém, ktorý vytvárame pri nakladaní 

s majetkom obce u p. Bobulovej a p. Liskovej, kde nepostupujeme tak, ako by sme mali. Tvrdí, že 

pozemok sme p. Bobulovej predali, opäť o tom rokujeme, ale pôvodné uznesenie zrušené nebolo. 

Upozorňuje na to, aby nevznikol zbytočný právny problém. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – podklady pripravia do konca apríla 2022, buď sa pozemok  

                                     predá alebo sa zruší uznesenie) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

správu o plnení uznesení prijatých na zasadnutí  obecného zastupiteľstva dňa 08.09.2021.   

 

B/ ž i a d a 

 

starostu obce pripraviť s právnou zástupkyňou obce analýzu k predaju pozemku CKN 231/2 

zastavaná plocha a nádvorie o výmere 155 m2.                                                                                                      

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 263/2021 bolo prijaté. 
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4. SPRÁVY O KONTROLNEJ ČINNOSTI HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE  

 

Podľa plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Makov na 2. polrok 2021 vykonala 

hlavná kontrolórka obce kontrolu plnenia opatrení prijatých na nápravu zistených nedostatkov a  ich 

odstránenie z vykonaných kontrol  za 1. a 2.polrok 2020.  

 

Z 12 finančných kontrol boli návrhom správy o výsledku kontroly za 1. polrok 2020  ukončené 3 

kontroly. 

Na základe výsledkov finančných kontrol bola kontrolovaným subjektom uložená povinnosť 

vyjadriť sa k navrhnutým opatreniam na odstránenie nedostatkov zistených pri kontrole 

a v určených termínoch predložiť   plnenie prijatých opatrení na nápravu zistených nedostatkov. 

 

Predmetom 1. kontroly boli služby poskytované správcom pohrebiska, povinnosti správcu 

pohrebiska, povinnosti nájomcov pri údržbe hrobového miesta, evidencia hrobových miest na 

pohrebisku, prenájmy miest na pohrebisku a poplatky za prenájom miest, zánik práva na prenájom 

miesta-zrušenie hrobu a odstránenie náhrobkov a nakladanie s odpadom.                                                   

Na základe kontroly boli prijaté dve opatrenia na odstránenie nedostatkov zistených pri kontrole.                                                                                                                                                                                              

Kontrolou prijatých opatrení na odstránenie nedostatkov zistených pri kontrole bolo zistené, že bola 

zabezpečená evidencia  voľných hrobových miest v spolupráci s firmou TOPSET v programe 

WINCITY CINTORIN. Správkyňa cintorína doplnila údaje do programu a vo výstupe máme 

informáciu o voľných hrobových miestach. 

 

Kontrola plnenia druhého opatrenia preukázala, že koordinácia činností spojených so správou 

cintorína medzi terénnym pracovníkom a správkyňou cintorína /výber poplatku za vjazd na cintorín/ 

nedosahuje predpokladaný výber. V roku 2020 bolo vybrané 110,-€a v roku 2021 do októbra boli 

spoplatnené dva vjazdy na cintorín to jest 20,-€.  

 

Ďalšou kontrolou ktorá bola ukončená návrhom správy o výsledku kontroly bola kontrola 

dodržiavania všeobecne právnych predpisov v oblasti uzatvárania dohôd o prácach vykonávaných 

mimo pracovného pomeru, overenie zákonnosti a správnosti spôsobu pri ich uzatváraní, spôsob ich 

evidencie, čerpanie mzdových prostriedkov za rok 2018 a 2019.                                    

Na základe výsledku vykonanej kontroly boli uložené tri opatrenia na odstránenie zistených 

nedostatkov a príčin ich vzniku. 

1./Zabezpečiť dôsledné vykonávanie základnej finančnej kontroly pred vykonaním právneho úkonu  

    v zmysle zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite v z. n. p. .Kontrolu bolo zistené  

    dodržiavanie dôsledné vykonávanie základnej finančnej kontroly.                                                                         

2./Dbať na dôslednú evidenciu údajov vo výkazoch práce. Kontrolou bolo zistené dodržiavanie  

    maximálneho počtu hodín t. j. 10 hodín týždenne odpracovaných na základe „Dohôd o pracovnej  

    činnosti v zmysle Zákonníka práce.“                                                                                                  

3./Bola vypracovaná smernica o postupoch pri uzatváraní dohôd o prácach vykonávaných mimo  

    pracovného pomeru – dohoda o vykonaní práce, dohoda o pracovnej činnosti a dohoda  

    o brigádnej činnosti študentov v ktorej bol  určený zodpovedný zamestnanec za preberanie  

    vykonaných prác. 

 

Treťou kontrolou ukončenou návrhom správy o výsledku kontroly bola kontrola procesu 

inventarizácie stavu majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov v zmysle zákona NR SR č. 

431/2002 Z. z. o účtovníctve v znení neskorších predpisov ku dňu riadnej účtovnej uzávierky 

v zmysle § 30 ods.  22 a ods. 3.      

Po ukončení kontroly bolo prijaté opatrenie – dokončiť označovanie kancelárskeho nábytku 

a výpočtovej techniky čitateľným inventárnym číslom. 
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Kontrolou bolo zistené, že označovanie kancelárskeho nábytku a výpočtovej techniky inventárnym 

číslom bolo v Zariadení pre seniorov ukončené a na obecnom úrade označovanie prebieha, nie je 

ešte dokončené. 

                                                                                                                            

V 2. polroku 2020  boli vykonané štyri kontroly, ktoré boli uzatvorené návrhom správy o výsledku 

kontroly to znamená, že boli navrhnuté opatrenia na  nápravu zistených nedostatkov a  na 

odstránenie ich  príčin. 

V mesiaci júl 2020 bola vykonaná kontrola dodržiavania hospodárnosti a efektívnosti vynaložených 

prostriedkov na investície, ktoré sa dlhodobo evidujú ako nedokončené na účte 042 a skontrolovať 

dôslednosť vykonania inventarizácie účtu 042.  

-účet 042076 stavba prístrešku bola zrealizovaná a v roku 2020 zaúčtovaná                                                              

-  účet 042135 prekládka vodovodu v časti Makov-Potok bola zrealizovaná a preúčtovaná do  

    nákladov realizovaného diela                                                                                                                                                     

-  účet 042007 projektová dokumentácia na autobusovú zastávku v časti Makov-Vidielky nebola  

   zrealizovaná z dôvodu zamietavého stanoviska SAD. Dňa 27.5.2021   bola čiastka 450,-€  

   preúčtovaná z účtu 042007  na účet 548036                                          

-účet   042026 vo výške 725,90 € na rekonštrukciu starej školy v časti Makov-Trojačka bola  

 zaúčtovaná ako zmarená investícia, z dôvodu, že nebola realizovaná   bola preúčtovaná   dňa  

 27.5.2021 na účet 548036                                                                                                                                                         

– účet 042024 projektová dokumentácia PD Kasárne zatiaľ ostala v evidencii z dôvodu čerpania  

  informácií pri ďalších projektoch .                                                                                                                                         

 Inventarizácia účtu 042 ku koncu roku 2020 pri koncoročnej závierke bola vykonaná v súlade    

 s účtovnou závierkou.                                       

 

Ďalšia bola vykonaná kontrola na plnenie príjmov a výdavkov rozpočtu obce Makov za obdobie 

január až jún 2020. Kontrolou boli zistené nasledovné nedostatky:                                                                                                                                                  

- prijať rozpočtové opatrenie pre úpravu schváleného  rozpočtu v troch účtovných kapitolách                                                                     

kapitola 02.09. – civilná obrana, kde vznikli nerozpočtované náklady na zakúpenie ochranných 

rúšok pre obyvateľov obce                                                                                                                                     

kapitola 08.03. – detské ihriská upraviť kapitálové výdavky na realizáciu oplotenia detského ihriska 

v časti Makov-Čierne                                                                                                                                                             

kapitola 10.05 – menšie obecné služby, kde vznikol rozdiel v cene práce 

Prekročenie čerpania schváleného rozpočtu za prvý polrok 2020 v položke civilná obrana, 

v položke detské ihriská a v položke menšie obecné služby boli schválené Obecným zastupiteľstvo 

v Makove dňa 15.9.2020. 

 

Kontrola stavu nedoplatkov ku koncu roku 2019 za daň z nehnuteľnosti a preverenie postupov pri 

vymáhaní pohľadávok za daň z nehnuteľnosti bola ukončená návrhom správy o výsledku kontroly 

dňa 15.10.2020. Hlavná kontrolórka obce Makov na odstránenie zistených nedostatkov a príčin ich 

vzniku navrhla odporúčania kontrolovanému subjektu. Kontrolovaný subjekt prijal nasledovné 

opatrenia na nápravu zistených nedostatkov a na odstránenie príčin ich vzniku.                                                                                                                                        

Kontrolovaný subjekt mal zaslať výzvy na zaplatenie nedoplatkov na dani z nehnuteľnosti za rok 

2019. Kontrolou bolo zistené, že výzvy na zaplatenie nedoplatkov na dani z nehnuteľnosti v zmysle 

§ 4 ods. 1 a § 80 ods.1 zákona  563/1995 Z. z. o správe boli vypracované a zaslané jednotlivým 

daňovníkom. 

 

V zmysle  zákona 563/1995 Z .z. o správe daní  § 156 zákona bol kontrolovaný subjekt povinný ako 

správca dane vyrubiť úrok z omeškania ak daňový subjekt nezaplatí alebo neodvedie daň 

v stanovenej lehote alebo vo výške určenej v rozhodnutí správcu dane.                                                     

Úrok z omeškania za nezaplatenie dane z nehnuteľnosti v lehote splatnosti, alebo jej určenej výšky 

bol vystavený a doručený daňovníkom. 
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Predmetom kontroly, ktorá bola ukončená návrhom správy o výsledku kontroly bola  aj kontrola 

zameraná na zákonnosť a hospodárnosť dodržiavania základných právnych predpisov pri prevádzke 

obecnej knižnice. Kontrolovanému subjektu boli uložené dve opatrenia.                                                                                                         

-V zmysle Zákona o knižniciach § 142  ods. 2 bola povinnosť vykonať revíziu knižničných  

 dokumentov. Revízia bola vykonaná od 19.7.2021 do 31.9.2021.                                                                                          

- V zmysle § 3 ods. 3 Vyhlášky č. 201/2016 Z. z. boli zaevidované periodiká pravidelne  

 objednávané obecnou knižnicou na karte periodík. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

správy hlavnej kontrolórky obce, p. Eleny Trebulovej, o kontrolnej činnosti za mesiace  

10-11/2021. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 264/2021 bolo prijaté. 

 

 

5. SÚHLAS NA ZRIADENIE ELOKOVANÉHO PRACOVISKA MAKOV 264 DO SIETE  

    ŠKÔL A ŠKOLSKÝCH ZARIADENÍ SR AKO SÚČASŤ SZUŠ SVRČINOVEC 336 

 

K bodu poskytla informácie Mgr. Iveta Chromíková, zamestnankyňa OÚ. 

 

Podľa § 18 ods. 7 písm. l) zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe  školstve a školskej samospráve 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov je žiadateľ – zriaďovateľ 

školy alebo školského zariadenia povinný predložiť Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu 

SR vyjadrenie – súhlas obce, na území ktorej sa má elokované pracovisko školského zariadenia 

zaradiť do siete škôl a školských zariadení a následne zriadiť. 

 

Obci Makov bola doručená dňa 11.11.2021 žiadosť, v ktorej zámerom zriaďovateľa občianskeho 

združenia 3angel Žilina je zaradenie elokovaného pracoviska Makov 264 
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do siete škôl a školských zariadení SR pri Súkromnej základnej umeleckej škole so sídlom 

Svrčinovec 336 v našej obci. 

 

Nové elokované pracovisko budú navštevovať deti, ktoré SZUŠ už navštevujú, v školskom roku 

2021/2022 to je  9 detí vo veku 5 – 15 rokov a navštevujú  hudobný odbor – hru na klavír.  

Deti nemusia cestovať, hru na klavír vyučuje Mgr. Katka Ježíková Lučanová v ZŠ s MŠ Makov.  

Činnosť SZUŠ Svrčinovec nezakladá finančnú spoluúčasť alebo podporu zo strany Obce Makov.  

 

Na základe vyššie uvedených skutočností Obec Makov odporúča obecnému zastupiteľstvu vydať 

súhlasné vyjadrenie k zaradeniu elokovaného pracoviska Makov 264, 023 56  Makov do siete škôl 

a školských zariadení Slovenskej republiky ako súčasť Súkromnej základnej umeleckej školy so 

sídlom Svrčinovec 336. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č. 5: 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – ide o jej žiakov, ktorých vyučuje hru na klavír. 

Elokované pracovisko tu funguje už 10 rokov, len pod Čadcou. Tam súkromnú základnú umeleckú 

školu zrušili, dôvody nepozná. Oslovila preto Ing. Macáška, aby sa toho ujal a on súhlasil. Do 

budúcna plánujú rozšíriť ďalšie hudobné odbory. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – teraz  navštevujú ZUŠ 9 žiakov, je to limitované, ak by 

náhodou klesol počet detí? Určite so schválením súhlasí. 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – menej detí určite nebude) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v zmluve by bolo dobré ošetriť ladenie klavíra. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – žiaci, ktorí skončia ZUŠ aj niektorí pokračujú v ďalšej výučbe? 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – záleží od učiteľa, ako žiaka vedie, veľa žiakov sa pripravuje aj  

                                         na strednej škole, aj na vysokej škole, ojedinele na konzervatóriu. Žiaci  

                                    týmto využívajú svoj voľný čas, učia ich zodpovednosti, trpezlivosti,  

                                    zručnosti a atď. Je to na dobrú vec.) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ú h l a s í 

 

so zaradením elokovaného pracoviska Makov 264, 023 56  Makov do siete škôl a školských 

zariadení Slovenskej republiky ako súčasť Súkromnej základnej umeleckej školy so sídlom 

Svrčinovec 336. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 265/2021 bolo prijaté. 

 

 

6.  SPRÁVA O VÝCHOVNO – VZDELÁVACEJ ČINNOSTI, JEJ VÝSLEDKOCH  

     A PODMIENKACH V ŠKOLSKOM  ROKU 2020/2021 V ZÁKLADNEJ ŠKOLE  

     S MATERSKOU  ŠKOLOU MAKOV 

 

Hodnotiaca  správa  je vypracovaná  podľa vyhlášky MŠ SR č. 9/2006 Z. z. o štruktúre a obsahu 

správy o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach školy a v súlade 

s metodickým usmernením MŠ SR č. 10/2006 – R z 25.5.2006 a predložená po odsúhlasení radou 

školy na schválenie zriaďovateľovi podľa Zákona č. 596/2003. Rada školy pri ZŠ s MŠ Makov 

prerokovala  Správu o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom 

roku 2020/2021 na svojom zasadnutí dňa 12.10. 2021 a doporučuje  túto správu  schváliť. 

 

Interpelácie poslancov OZ a vedenia ZŠ s MŠ k bodu programu č. 6: 

Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ - školský rok 2020/2021 bol kvôli pandémii ťažký,  

pedagógovia striedali dištančnú výučbu  s prezenčnou, práca bola náročná. Plánované aktivity       

so žiakmi dobiehali počas prázdnin. 

Zapojili sa do medzinárodného projektu ERASMUS+ Školské výmenné partnerstvá, pod názvom 

DVOJHLAS- československá vzájomnosť. Spolupracujú so školou v Hutisku, projekt je zameraný 

na cestovanie, českým deťom prezentujú Slovenskú krajinu a naopak. 

Počas neprítomnosti detí v škole zveľaďovali interiér aj exteriér školy. 

 

p. Zuzana Kubačková, zástupkyňa pre MŠ – v materskej škole počas pandémie pracovali 

nepretržite. 

Podotýka, že po 39 rokoch praxe sa stretáva u detí so strachom, psychicky nie sú deti pripravené 

a nevedia prijať túto pandemickú situáciu. 

 

 Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – od začiatku, čo je poslancom, vždy je správa 

vypracovaná kvalitne. Školský rok 2020/2021 bol umocnený pandémiou, museli sa pedagógovia, aj 

žiaci prispôsobiť, je to náročné, keďže musia zastávať edukačnú, aj výchovnú činnosť. 

Zaujíma ho , ako sú na tom s EKO učebňou, ktorá bola naplánovaná v rozpočte na tento rok. 

(p. Elena Rusňáková – gro stavby je urobené, treba podokončovať už len malé veci) 

 

Vo swot analýze  sú medzi slabé stránky materskej školy spomenuté priestorové podmienky. 

S čím je najväčší problém? Čo nevyhovuje? 

(p. Zuzana Kubačková – ideálne podmienky mali v budove terajšej ZpS. Na jedno dieťa by malo  

                                       byť podľa normy 4 m2 . Majú v triede síce prihlásených 24 detí, ale tento  
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                                    počet je každý deň vždy nižší, nikdy nie je stav detí 100% - ný, preto dostali  

                                    súhlasné stanovisko. Najväčšou nevýhodou je toaleta a umývareň, deti musia  

                                    chodiť po schodoch, majú to však zabezpečené tým, že deti doprevádzajú aj  

                                 nepedagogické zamestnankyne. Všetko majú ošetrené v organizačnom  

                                 poriadku.) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – je rád, že sa im správa dostáva do ruky, správa je „živá“, 

nielen odkopírovaná z predchádzajúcej správy. Je dobre, že posilnili povinné predmety o zameranie 

o dopravnú výchovu, regionálnu výchovu. Vyzdvihuje, že zvýšenú pozornosť venujú finančnej 

gramotnosti, je to chválihodné, pretože deti nevedia posúdiť hodnotu za peniaze. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – chváli vedenie ZŠ s MŠ za rekonštrukčné práce podláh 

a schodísk, ktoré boli zrealizované kvalitne a rýchlo. 

Školstvo je na  inej úrovni, takto má byť urobené zhodnotenie práce. Máme v obci možno 15 

kompetencií, z iných sfér činností  však nedostávame žiadne takéto vyhodnocovacie správy. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – naozaj škola ožila, je to tam príjemné, 

prostredie je pokojné, nevie však, či  deti vedia oceniť, v akom prostredí žijú. 

 

Už dávno žiadala z každej fungujúcej zložky nejakú správu, dostávajú správu iba zo školy. 

(p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – základnej škole s materskou školou ukladá  

                                            predkladať takúto správu zákon, je to ich povinnosťou) 

(p. Marián Masnica, starosta obce – ZŠ s MŠ nie je zložka, ide o školstvo, obecné peniaze sa im  

                                           nedávajú) 

 

p. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – škole vyplýva zo zákona predkladať každoročne správy       

o činnosti, iné zložky, ktorým obec poskytuje dotácie predkladajú zúčtovania ku koncu 

kalendárneho roka, zložkám neprináleží predkladať zastupiteľstvu správy, môžeme ich však o to 

požiadať, napr. sociálny úsek a pod. 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – aj ľudia chcú vedieť informácie o činnosti zložiek, ktorým  

                                             dávame dotácie) 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – snažia sa v škole na nejakom predmete budovať  

u žiakoch aj vlastenectvo? Mladí ľudia totiž nepoznajú históriu. 

(Mgr. Elena Rusňáková – práve projekt so školou z ČR je na toto zameraná, ukazujú im  

                                                  pamätihodnosti a prezentujú históriu, ide o zážitkové učenie. Aj  

                                                  v EKO učebni chcú mať kútik s regionálnym nahliadnutím do našich  

                                            dejín.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – aj na regionálnej výchove sa venujú minulosti) 

(p. Zuzana Kubačková – s touto témou začínajú aj v MŠ, avšak národná hrdosť musí ísť aj z médií) 

                

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – v MŠ chýbajú priestory a roky tu máme nevyužitú budovu 

bývalej školskej jedálne. Vraj bola zlá statika, hoci doteraz budova stojí stále. Za 15 rokov sa už 

mohlo s tým niečo urobiť. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – pociťujú v materskej škole, že potrebujú rozšíriť priestory? 

Je nárast detí? 

(p. Zuzana Kubačková – vedia fungovať aj takto, na spanie deťom rozkladajú lehátka. Priestory sú  

                                                              už krásne prerobené, nie je potreba stavať novú MŠ, je aj  

                                                                úbytok detí . Musí však túto informáciu v správe uvádzať,  

                                                         má to ale zabezpečené Prevádzkovým poriadkom.) 
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Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – všetko sa mení, aj predškolská výchova, dokonca je dnes 

povinná. Všetko sa prispôsobuje, aj štát je nastavený na rozšírenie kapacít materských škôl. U nás 

to nepociťujeme, pretože máme úbytok detí, horší stav je vo veľkých mestách, tak materské školy 

stavať potrebujú. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – môžeme sa pustiť do modernej prístavby balkóna a terasy, 

urobila by sa tam spálňa s toaletou. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – chváli vedenie  ZŠ s MŠ a teší sa z dobrej spolupráce. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

Správu  o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom  roku 

2020/2021 v Základnej škole s materskou  školou Makov. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 266/2021 bolo prijaté. 

 

 

7.  NAKLADANIE S MAJETKOM OBCE 

  

7/A OPAKOVANÉ UZAVRETIE ZMLÚV O NÁJME BYTOV  V BYTOVÝCH DOMOCH  

      MAKOV-ČIERNE 17 A MAKOV 383  

 

O návrhoch opakovaných uzavretí zmlúv o nájme bytov informoval p. František Chuděj, správca 

BD. 

 

K 1. júlu 2021 boli ustanovené sumy životného minima Opatrením Ministerstva práce, sociálnych 

vecí a rodiny SR č. 174/2020 Z. z. 
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Za životné minimum fyzickej osoby alebo fyzických osôb, ktorých príjmy sa posudzujú, sa 

považuje suma alebo úhrn súm: 

218,06 € mesačne, ak ide o jednu plnoletú fyzickú osobu , 

152,12 € mesačne, ak ide o ďalšiu spoločne posudzovanú plnoletú fyzickú osobu , 

99,56 € mesačne, ak ide o nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené neplnoleté dieťa . 

 

Časť súčasných nájomcov, ktorým 31. 12. 2021 končí nájomná zmluva, požiadali o opakovaný 

prenájom: 

1. Dňa 28.09.2021 predložil Milan Klanduch, trvale bytom Čierne 155, 023 56 Makov žiadosť       

o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „8“  BD Makov 383, a to od 1.1.2022.  

V byte bude bývať spolu s maloletým bratom Samuelom. 

Ako doklad o prijme predložil potvrdenie o zdaniteľných príjmoch za r. 2020. Jeho príjem 

neprekračuje povolenú hranicu. 

 

2. Dňa 19.11.2021 predložili manželia Frátrikoví  žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o 

nájme bytu č. 3 v Bytovom dome Makov 383 - Štandard 210, 8 b. j.,a to od 01.01.2022. V byte 

bývajú spolu s dvoma deťmi- synmi Tiborom a Tomášom. Obec voči ich osobám neeviduje 

žiadne pohľadávky. 

Ako doklad o príjme predložili potvrdenia o príjme a iné potvrdenia. Ich príjem neprekračuje 

povolenú hranicu. 

 

3. Dňa 18.11.2020 predložila Lea Ružbašanová žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme 

bytu č. „I“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j.,od 01.01.2022. 

V byte bývajú 3 osoby: Lea Ružbašanová a synovia Štefan a Jakub. 

Voči jej osobe obec eviduje pohľadávky: 

Nájom za 9,10,11/2021 v celkovej výške 373,56 € 

Služby za 9,10,11,/2021 v celkovej výške 324,76 € 

Spolu: 698,32 € 

Má uzatvorené „Uznanie dlhu a dohodu o splátkach“. 

Ako doklad o príjme predložila ročné zúčtovanie preddavkov na daň za rok 2020. Jej príjem   

neprekračuje povolenú hranicu. 

 

4. Dňa 24. 11. 2021 predložila Daniela Hričovcová žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu č. „M“ v BD Makov – Čierne 17, 15 b. j., a to od 01. 01. 2022. V byte bude bývať 

spolu s manželom a dcérami Michaelou, Anetou a Tatianou.  

Voči ich osobám evidujeme pohľadávku na: 

Vyúčtovanie služieb za r. 2020 vo výške 55,97 €. 

Ako doklad o príjme za rok 2020 predložili potvrdenia o príjme. Ich príjem neprekračuje 

povolenú hranicu. 

 

5. Dňa 12.11.2020 predložila Terézia Lieskovanová žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu číslo „4“ v BD Makov 383 a to od 01.01.2022.  

Z dôvodu odchodu zo spoločnej domácnosti predložil jej manžel Martin Lieskovan dňa 

22.11.2021novú žiadosť o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu číslo „4“ v BD Makov 

383, a to od 01.01.2022. V byte budú bývať 4 osoby: 

Martin a deti Jakub, Matúš a Terézia. 

Voči ich osobám  obec neeviduje žiadne pohľadávky. 

Ako doklad o príjme za rok 2020 predložil daňové priznanie. Jeho príjem neprekračuje 

povolenú hranicu. 
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K 31.12.2021 končí nájomná zmluva Kataríne Dybalovej k 3- izbovému mezonetovému bytu č. 

J na druhom nadzemnom podlaží Bytového domu 15 b. j. Makov – Čierne 17. Vzhľadom na 

existujúce pohľadávky vo výške 3 550,97 € bola zmluva uzatvorená s podmienkou podľa 

uznesenia OZ v Makove č. 235/2021, na základe ktorého bolo spísané „Uznanie dlhu a dohoda 

o splátkach“. Keďže zo strany dlžníka došlo k opakovanému porušeniu platobnej disciplíny na 

dohodnutých splátkach dlhu, ako aj splátkach riadneho nájomného a službách bolo zo strany Obce 

požiadané o vyplatenie dlhu jednou splátkou. Zo strany nájomcu nebol dlh vyplatený a ku ňu 

30.11.2021 dosiahol aktuálnu výšku 3 570,29 €. 

Aktuálna nájomná zmluva končí dňom 31.12.2021 a zo strany nájomcu nebola v lehote predložená 

žiadosť o opakované uzatvorenie nájomnej zmluvy. Na základe uvedených skutočností Obec 

Makov vyzve nájomcu na vypratanie bytu ku dňu 31.12.2021  

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č. 7/A: 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – keďže má p. Katarína Dybalová veľký dlh 3 500 €, 

telefonicky sa s ňou skontaktoval. V princípe mal z nej pocit, že si nevie pomôcť. Na jednej strane 

neplatí nájom, na druhej strane je v situácii, v akej je. Nevie si v živote upratať. Povedal jej, že musí 

predovšetkým komunikovať, aj rodina sa jej snaží pomáhať, nie je momentálne v stave pomôcť si. 

Je to celé na zamyslenie. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – ide viac-menej o to, že tu máme  predložené žiadosti 

o opakovaný nájom, ktoré schvaľujeme. My tu dnes vlastne výpoveď z bytu p. Dybalovej 

neschvaľujeme. 

(p. František Chuděj – podľa zmluvy o nájme jej končí nájom 31.12.2021. Žiadosť o opakovaný  

                                 nájom si nedala, telefón nedvíha, s obcou vôbec nekomunikuje.) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – opäť riešime to, čo sme riešili pred 1/2 rokom. 

Dnes je to dokonca v horšej situácii. V januári bude p. Dybalová rodiť a my ju máme vyhodiť 

z bytu. Nerozumie, že si nedokáže podať žiadosť o predĺženie nájmu. Treba za ňou zájsť osobne. 

(p. František Chuděj – už v júni po obecnom zastupiteľstve sa dohodli na splátkach, zaplatila dve  

                                  splátky, odvtedy opäť nič. Boli jej zaslané výzvy, postupujú tak ako majú,  

                               všetko zbytočné, nereaguje.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – obec už urobila v tejto veci maximum) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – po zastupiteľstve v júni išla okolo poslancov, ani ústa neotvorila. 

Nie je pravda, že peniaze nemá. Ako k tomu prídu ostatní? Keď neplatí jedna nájomníčka a nič sa 

jej nestane, nemusia potom ani iní. Má priateľa, je s ním tehotná, ako sa k tomu stavia on? 

(p. František Chuděj – je v byte nahlásený, inak nevie) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – stojíme pred jej problémom a ona ako keby strčila hlavu 

do piesku a čakala, čo sa bude diať. Uteká od problému a berie to tak, že je tehotná a nič sa jej 

nemôže stať, možno ju naozaj treba vodiť za ručičku. 

 

p. František Chuděj – to, že ju prinútime pdopísať žiadosť, nerieši problém a dlh môže byť o pol 

roka 5 000 €. Teraz zo strany obce môžeme dať žalobu na súd. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – jedna z možností je skrátená žaloba na prikázanie splatenia 

dlhu, druhá možnosť je uvažovať o tom dať jej menší byt. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – zdá sa mu, že zo strany obce neurobili všetko. Veď vedia, kde 

býva, treba ísť za ňou so sociálnou pracovníčkou. 
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Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – máme alternatívu ponúknuť jej náhradné bývanie? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v útulku, ale tam by to bolo pre ňu nevyhovujúce, teraz je tam  

                                                v prerobenom byte Slončíková.) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – vidí dve riešenia, a to poveriť sociálnu pracovníčku 

terénnou prácou v zmysle poskytnúť jej súčinnosť, dohodnúť splátkový kalendár, popracovať s ňou 

a ak sa nedohodnú, je tu už iba druhá možnosť, a to je žaloba na okresný súd. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ  - treba sa vrátiť v bode k tomu, čo máme dnes schvaľovať. 

A to opakované nájmy. Čo sa týka problému s p. Dybalovou, obec vynaložila maximálne úsilie 

vyjsť je v ústrety, ponúkli splátkový kalendár, zaplatila však iba dve splátky  a zase neplatí nič. 

Prikláňa sa k možnosti skúsiť to ešte so sociálnou pracovníčkou. Ak to nepomôže, musí sa 

vysťahovať. Veď sa to bude s ňou ťahať stále viac a viac. Je s ňou ťažká práca, keď s obcou 

nekomunikuje. Kto mal záujem o byt, dal si žiadosť, ona nie. 

(Mgr. Janka Petrovičová – možno jej ponúknuť priestory v zdravotnom stredisku po Ivanovi  

                                        Papajovi) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – zvolá sociálnu komisiu, p. Dybalovú tam 

predvolá a porozprávajú sa s ňou. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ  - jej zamestnávateľ je Obec Makov, treba uzavrieť dohodu, že 

peniaze budú odchádzať na účet obce. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a  v e d o m i e 

1. žiadosť Milana Klanducha, trvale bytom Čierne 155, 023 56 Makov o opakované uzatvorenie 

zmluvy o nájme bytu č. „8“ v Bytovom dome Makov 383 Štandard 210, od 01.01.2022, 

2. žiadosť Ley Ružbašanovej, trvale bytom Makov 12, 023 56 Makov zo dňa 25.11.2021 

o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „I“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j. 

od 01.01.2022, 

3. žiadosť Daniely Hričovcovej, trvale bytom Potok 4, 023 56  Makov zo dňa 24. 11. 2021 o 

opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „M“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j. 

od 01.01.2022, 

4. žiadosť Martina Lieskovana, trvale bytom Makov 383, 023 56 Makov zo dňa 22.11.2021 

o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „4“ v Bytovom dome Makov 383 Štandard 210, 

od 01.01.2022, 

5. žiadosť Tibora Frátrika a manželky Aleny Frátrikovej, trvale bytom  Makov 383, 023 56  

Makov zo dňa 19.11.2021 o opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu č. 3 v  Bytovom dome 

Makov 383 – Štandard 210, 8 b. j. od 01.01.2022. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu č. 8 o výmere 54,36 m2 na 4. nadzemnom podlaží Bytového 

domu Makov 383 - Štandard 210, 8 b. j Milanovi Klanduchovi, trvale bytom Čierne 155, 023 56 

Makov, od 01.01.2022 do 31.12.2024. 



16 

 

 

 

 

 

C/ S ch v a ľ u j e 

opakovaný prenájom 3-izbového mezonetového bytu č. I o celkovej výmere 78,85 m2 na 2. 

nadzemnom podlaží Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j. Ley Ružbašanovej, trvale bytom 

Makov 12, 023 56 Makov, od 01.01.2022 do 31.12.2022. 

 

D/ S ch v a ľ u j e 

opakovaný prenájom 2-izbového mezonetového bytu č. „M“ o výmere 55,70 m2 na 2. poschodí 

Bytového domu Makov  – Čierne 17, 15 b. j. Daniele Hričovcovej, trvale bytom Potok 4, 023 56  

Makov, od 01.01.2022 do 31.12.2022. 

 

E/ S ch v a ľ u j e 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu číslo „4“ o výmere 55,28 m2 na 2. nadzemnom podlaží 

Bytového domu Makov 383 Martinovi Lieskovanovi, trvale bytom Makov 383, 023 56  Makov,     

od 01.01.2022 do 31.12.2022. 

 

F/ S ch v a ľ u j e 

opakovaný prenájom 3-izbového bytu č. 3 o výmere 71,08 m2 na 2. nadzemnom podlaží Bytového 

domu Makov 383 - Štandard 210, 8 b. j. Tiborovi Frátrikovi a manželke Alene Frátrikovej, obaja 

trvale bytom Makov 383, 023 56  Makov, od 01.01.2022 do 31.12.24. 

 

G/ S ch v a ľ u j e 

žiada starostu obce, p. Martina Pavlíka, poveriť terénnu sociálnu pracovníčku preveriť situáciu p. 

Kataríny Dybalovej a zistiť, či má záujem o nájom bytu, v termíne do 20.12.2021. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 267/2021 bolo prijaté. 
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7/B PRENÁJOM BEZBARIÉROVÝCH BYTOV V BYTOVÝCH DOMOCH MAKOV- 

    ČIERNE 17 A MAKOV 383  

 

K bodu poskytol informácie p. František Chuděj, správca BD. 

 

Z dôvodu podania žiadosti o ukončenie prenájmu bytu č. 2 v BD Makov- Čierne 17 súčasnými 

nájomcami Annou Romanovou a Vladimírom Gabajom,  je na rokovanie OZ v Makove predložená 

evidovaná žiadosť o prenajatie 2-izbového nájomného bytu v BD Makov -Čierne 17 rodinou 

Krškovou, ktorá má prenajatý 1-izbový bezbariérový byt, žiadajú o prenájom väčšieho 

bezbariérového bytu. 

V prípade, že bude schválený prenájom uvoľneného bytu č. 2 v BD Čierne 17 pre rodinu Krškovú 

sú predložené relevantné žiadosti o prenájom 1-izbového bezbariérového bytu, ktorý sa ich 

presťahovaním uvoľní.    

 

1. Dňa 06.03.2019 predložili manželia Krškoví, obaja trvale bytom Kopanice 133, 023 56 Makov    

žiadosť o prenajatie nájomného 2-izbového bezbariérového bytu v BD Čierne 17, 15 b.j. ,v byte 

budú bývať spoločne s vnučkou Kristínou Štrkáčovou. 

Keďže sa jedná o bezbariérový byt manželia predložili:  

- Božena Kršková preukaz fyzickej osoby ŤZP 

- Emil Krško preukaz fyzickej osoby ŤZP so sprievodcom 

Ako doklad o príjme predložili: 

- potvrdenia zo Soc. poisťovne a potvrdenie o príjme 

Ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

2.Dňa 05.03.2019 predložil Ján Smutník, trvale bytom Makov, 023 56 Makov žiadosť o prenajatie 

nájomného 1-izbového bezbariérového bytu v BD Čierne 17, 15 b.j. v byte bude bývať sám. 

Keďže sa jedná o bezbariérový byt, predložil preukaz fyzickej osoby ŤZP so sprievodcom 

Ako doklad o príjme predložil: 

- potvrdenie Soc. poisťovne  a potvrdenie Českej správy soc. zabezpečenia o príjmoch za rok 

2020 

Jeho príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e  n a v e d o m i e 

 

1. ukončenie nájmu 2-izbového bezbariérového bytu č. 2 na prízemí Bytového domu 15 b. j. 

Makov – Čierne 17 – nájomca Anna Romanová, trvale bytom  Makov, 023 56  Makov         

a Vladimír Gabaj, trvale bytom Jasenove 194, 013 19 Kľače, 

2. žiadosť Boženy Krškovej a manžela Emila Krška, obaja trvale bytom Kopanice 133, 023 56   

Makov o prenajatie 2-izbového bezbariérového bytu v BD Makov - Čierne 17, 

3. žiadosť Jána Smutníka, trvale bytom  Makov, 023 56  Makov o  prenajatie 1- izbového 

bezbariérového nájomného bytu v BD Makov –Čierne 17. 
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B/ S ch v a ľ u j e 

prenájom 1- izbového bezbariérového bytu č. 1 na prízemí Bytového domu 15 b. j. Makov – Čierne 

17 v celkovej výmere 36,95 m2 Jánovi Smutníkovi, bytom Makov, 023 56  Makov, od 01.01.2022 

do 31.12.2022. 

 

C/ S ch v a ľ u j e 

prenájom 2-izbového bezbariérového bytu č. 2 na prízemí Bytového domu 15 b. j. Makov – Čierne 

17 v celkovej výmere 57,65 m2  Božene Krškovej a Emilovi Krškovi, obaja bytom Kopanice 133, 

023 56  Makov, od 01.01.2022 do 31.12.2024. 

 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 268/2021 bolo prijaté. 

 

 

7/C PRENÁJOM NEBYTOVÝCH PRIESTOROV V ZDRAVOTNOM STREDISKU 

 

František Chuděj, správca bytov oboznámil poslancov OZ, že úmrtím p. Ivana Papaja ostali 

priestory na zdravotnom stredisku bez nájomcu. 

Jedná sa o nebytové priestory, a tak boli aj v minulosti prenajaté na účel uloženia a uskladnenia vecí 

nájomcu z dôvodu náhlej núdze, ku ktorej došlo v dôsledku živelnej pohromy – požiaru.    

Obec eviduje 2 žiadosti o prenájom priestorov garsónky v budove zdravotného strediska Makov: 

- 13.10.2021 predložila žiadosť o prenájom  p. Danuše Šmeková 

-15.10.2021 predložil p. Ján Smutník žiadosť o prenájom. Zároveň má žiadosť o prenájom bytu   

  v BD Čierne 17.  

- 1.12.2021 predložila žiadosť o prenájom garsónky p. Terézia Maršová. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č. 7/C: 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – v zdravotnom stredisku ide o nebytový priestor, bolo by 

komplikované z toho urobiť oficiálne byt? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to na nás, ako sa rozhodneme, či preklasifikujeme priestory na  

                                                bytové priestory) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – môžeme to  prenajímať? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – áno, ako nebytový priestor) 

 

p. Danuše Šmeková – nevie, v akom stave tam sú priestory, chcela by však bývať v centre, nakoľko 

je chorá a dom nevládze udržiavať. Aj po finančnej stránke nemá dobrú situáciu. 



19 

 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – Ivanovi Papajovi boli priestory poskytnuté, keď mu zhorel dom. 

Nechceli to Ďalej prenajímať, množia sa im však žiadosti o prenájom, preto to predložili na 

rokovanie. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – treba žiadateľku poinformovať aj o výške 

nájmu. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – výška nájmu je cca do 100 €) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – máme rozhodnúť, či to ideme prenajímať. Ak áno, až na 

ďalšom rokovaní budeme schvaľovať komu. Nezavrhoval by myšlienku prenajať priestory p. 

Dybalovej. Jeho osobný návrh je pouvažovať aj o opatrovateľskej službe p. Šmekovej. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – veľká škoda, že na bývalom CHP máme vážny domček 

bez nejakého účelu, už sa o tom rokovalo. Dáva návrh, aby sa jeho rekonštrukcia zaradila do 

rozpočtu 2022. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v zimných mesiacoch sa chcú do toho pustiť – prestavať váhový  

                                                domček na bytové priestory.) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a  v e d o m i e 

 

1. žiadosť Jána Smutníka, trvale bytom  Makov, 023 56  Makov  o  prenajatie bytu 

v Zdravotnom stredisku Makov 211, 

2. žiadosť Danuše Šmekovej, trvale bytom Trojačka 2, 023 56 Makov o  prenajatie bytu            

v Zdravotnom stredisku Makov 211, 

3. žiadosť Terézie Maršovej trvale bytom Makov 34, 023 56  Makov o  prenajatie bytu            

v Zdravotnom stredisku Makov 21. 

 

B) S ch v a ľ u j e 

za dočasne prebytočný majetok Obce Makov nebytové priestory na prízemí budovy 

Zdravotného strediska Makov č. 211 o celkovej výmere 23,72 m2. 
 

C) S ch v a ľ u j e 

zámer na prenájom dočasne prebytočného majetku Obce Makov - nebytového priestoru            

na prízemí budovy Zdravotného strediska Makov č. 211 o celkovej výmere 23,72 m2 ako prípad 

hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 9, písm. c) zákona SNR č.138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov  a V. časti a čl. 24 a) platných Zásad hospodárenia                  

a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného zastupiteľstva             

v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

Osobitný zreteľ spočíva v prenájme priestorov na odkladanie a uskladnenie vecí pre občanov 

v ťažkej životnej situácii a pre osoby ŤZP. 

 

 



20 

 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík , Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 269/2021 bolo prijaté. 

 

 

7/D ODPREDAJ PREBYTOČNÉHO MAJETKU OBCE – POZEMKU CKN 76/4 

 

K odpredaju pozemku CKN 76/4 poskytol informácie p. František Chuděj. 

 

Na rokovaní OZ bol schválený zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to 

pozemku CKN 76/4, trvalý trávny porast o výmere 108 m2. 

O pozemok žiadali Ing. Hromková a p. Helena Krutinová. Ing. Hromková napadla geometrický 

plán, tvrdí, že časť pozemku je u nich, preto si na vlastné náklady objednala nové vymeranie. Podľa 

GP je hranica pozemku práve plot, celý pozemok je p. Krutinovej, preto geometrický plán nič 

nevyrieši. 

 

Starosta obce, p. Martin Pavlík, sťahuje bod z rokovania, presunie sa na ďalšie rokovanie 

OZ. 

 

7/E  ZÁMENA PARCIEL CKN 3624/2 A CKN 3625/5 VO VLASTNÍCTVE OBCE MAKOV    

       ZA CKN 3625/6 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove na svojom zasadnutí 08.09.2021 prijalo uznesenie č. 254/2021, 

ktorým schválilo prebytočnosť a zámer na zámenu pozemkov vo vlastníctve obce: 

- CKN 3624/2 – ostatná plocha o výmere 50 m2 

- CKN 3625/5 – zastavaná plocha o výmere 40 m2 

za pozemok vo vlastníctve p. Perháčovej: 

- CKN 3625/6, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 62 m2. 

 

Informoval o tom. František Chuděj, správca pozemkov. 

 

Na uvedené pozemky bol spracovaný znalecký posudok, na základe ktorého bola stanovená cena    

za 1m2 vo výške 7,92 €. 

Na základe uvedeného dôjde zo strany p. Perháčovej vzhľadom na rozdielnosť zamieňaných 

pozemkov k cenovému dorovnaniu v prospech Obce Makov vo výške 28 m2 x7,92 € = 221,76 €. 

Náklady na znalecký posudok boli vo výške 100 €.  

Geometrický plán sa zapíše do katastra nehnuteľností zároveň so zámennou zmluvou. 
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Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č. 7/E: 

p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – treba doplniť, kto bude znášať náklady na znalecký 

posudok. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – navrhuje náklady rozdeliť na polovicu) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 7 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

Zámennú zmluvu medzi: 

Obcou Makov, Makov č. 60, 023 56 Makov, IČO: 00314129 

a 

Stellou Perháčovou, Jesenského 12, 811 02 Bratislava, 

 

v zmysle ktorej Obec Makov prenecháva parcely: 

- pozemok CKN 3624/2 – ostatná plocha o výmere 50m2, ktorý vznikol odčlenením z pozemku   

EKN 4436/2 zastavaná plocha a nádvorie plocha o výmere 3432 m2, evidovaného na LV Obce  

Makov č.8991. Pozemok bol odčlenený ako diel č. 1 geometrickým plánom č. 37209035 –  

58/2021 firmy GEO REAL - Ing. Anna Šobichová,  Štúrova 27, 023 54 Turzovka, IČO:  

37209035 a pozemok CKN 3625/5 – zastavaná plocha o výmere 40m2, ktorý vznikol odčlenením    

z pozemku EKN 4436/2 zastavaná plocha a nádvorie plocha o výmere 3432 m2, evidovaného na  

LV Obce Makov č.8991. Pozemok bol odčlenený ako diel č. 2 geometrickým plánom č.  

37209035 – 58/2021 firmy GEO REAL - Ing. Anna Šobichová,  Štúrova 27, 023 54 Turzovka,  

IČO: 37209035 

Stelle Perháčovej, Jesenského 12, 811 02 Bratislava do jej výlučného vlastníctva  

a Stella Perháčová prenecháva pozemok Obci Makov do jej výlučného vlastníctva:  

-CKN 3625/6, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 62m2, ktorý vznikol odčlenením od pozemku 

CKN 3625/1 zastavaná plocha a nádvorie o výmere 500m2, evidovaného na LV 13015, vlastník:  

Perháčová Stella r. Perháčová, Jesenského 12, 811 02 Bratislava. 

Pozemok bol odčlenený geometrickým plánom č. 37209035 – 58/2021 firmy GEO REAL - Ing. 

Anna Šobichová,  Štúrova 27, 023 54 Turzovka, IČO: 37209035, 

ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9a , ods. 8, písm. e) zákona SNR č. 138/1991 Zb.   

o majetku obcí v znení neskorších predpisov. 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že zámenou pozemkov obec získa vlastníctvo pod časťou   

prístupovej komunikácie do časti obce Makov – Kopanice - Kršlisko napájajúcej sa na cestu  

III/ 2019. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

hodnotu zmieňovaných parciel vo vlastníctve Obce Makov a vo vlastníctve Stelly Perháčovej vo 

výške 7,92 € / 1 m2. 
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C/ S ch v a ľ u j e 

 

vyplatenie cenového rozdielu vzniknutého rozdielom celkovej výmery parciel 28 m2 , v celkovej 

výške 221,76 € Obci Makov po povolení vkladu do katastra nehnuteľností. 

Náklady na vyhotovenie znaleckého posudku bude znášať v 1/2  Stella Perháčová, Jesenského 12, 

811 02 Bratislava a v 1/2 Obec Makov, Makov č. 60, 023 56 Makov, IČO: 00314129. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 

Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš,  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 2 Ing. Daniel Brezina, PhD., Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 270/2021 bolo prijaté. 

 

 

8. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O PRAVIDLÁCH ČASU PREDAJA V OBCHODE  

    A ČASU PREVÁDZKY SLUŽIEB NA ÚZEMÍ OBCE MAKOV 

 

Návrh VZN predložila Bc. Stanislava Gregušová. 

 

Obec Makov má VZN č. 1/2009 o určení pravidiel času predaja v obchode a času prevádzky služieb 

na území obce Makov, ktoré je však už v rozpore so zákonom - v § 2 je uvedené, že prevádzkovú 

dobu určenú pre spotrebiteľa schvaľuje Obec Makov svojim individuálnym rozhodnutí. Toto nie je 

nikde podložené zákonom, ktorý by obci dával právomoc vydávať rozhodnutia o otváracích 

hodinách. Zároveň vo VZN chýbajú niektoré služby, ktoré sa v obci poskytujú. 

 

V zmysle § 4 ods. 3 písm. d) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov obec usmerňuje ekonomickú činnosť v obci, a ak tak ustanovuje osobitný predpis, vydáva 

súhlas, záväzné stanovisko, stanovisko alebo vyjadrenie k podnikateľskej a inej činnosti 

právnických osôb a fyzických osôb a k umiestneniu prevádzky na území obce, vydáva záväzné 

stanoviská k investičnej činnosti v obci (viď zákony č. 455/1991 o živnostenskom podnikaní) 

  

V zmysle § 4 ods. 3 písm. i) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

obec plní úlohy na úseku ochrany spotrebiteľa (viď zákony č. 250/2007 o ochrane spotrebiteľa). 

 

V zmysle § 4 ods. 5 písm. a) ods. 3. zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov obec ustanoví nariadením pravidlá času predaja v obchode a času prevádzky služieb. 

 

V zmysle § 15 ods. 4 zákona 250/2007 Z. z. o ochrane spotrebiteľa a o zmene zákona SNR č. 

372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov: 

1. Pri dočasnom uzavretí prevádzkarne je predávajúci povinný na mieste, kde je uvedená 

prevádzková doba, označiť začiatok a koniec uzavretia prevádzkarne, a to najneskôr 24 hodín 
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pred dočasným uzavretím prevádzkarne za predpokladu, že prevádzkareň je uzavretá dlhšie ako 

jeden deň. 

2. Pri zrušení prevádzkarne je predávajúci povinný informovať najneskôr 7 dní pred zrušením 

prevádzkarne umiestnením oznamu v prevádzkarni na mieste, kde je uvedená prevádzková doba, 

o tom, kde a kto je povinný vyrovnať záväzky voči spotrebiteľom, najmä kde môže spotrebiteľ 

uplatniť svoju reklamáciu, a o dátume zrušenia prevádzkarne.  

Predávajúci o tom zároveň písomne informuje obec, na ktorej území je prevádzkareň 

umiestnená. Obec je povinná na požiadanie tieto informácie poskytnúť spotrebiteľovi. 

 

Obec na viac činností nie je splnomocnená žiadnym nariadením. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.8: 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – nevidí problém, aby zmenáreň bola nonstop. 

Pri pneuservise, autoopravovni, stolárskych službách zabezpečiť, aby hlukom v centre neobťažovali 

občanov, v návrhu sú dlhé otváracie hodiny až do 22 hod. 

(Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – ak vytvárajú hluk, áno, môžeme im stanoviť nižšiu  

                                               zatváraciu hodinu, ale mali by sme byť pri týchto službách opatrní,  

                                               buďme radi, že tu takéto služby ako pneuservis, autoopravovňu v obci  

                                               máme. Neobmedzoval by ich, ale ak je takýto návrh, tak maximálne  

                                         do 20 hod., menej nie.) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – navrhuje stanoviť otváracie hodiny pri týchto službách do 20  

                                         hod, mimo výrobných areálov) 

(p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – pokiaľ neprekročia hlukovú analýzu, prečo by sme im mali  

                                          obmedziť činnosť, ak neporušujú zákon, netreba to riešiť ) 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – má podnety na autoservis, že autá tam neustále štartujú,  

                                                pôsobí to hlučne. Nevadí mu, aby mali otvorené do 22 hod, ale môže  

                                           byť aj do 20 hod) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – navrhuje schváliť návrh VZN s nasledovnými pripomienkami 

poslancov OZ o čase predaja a čase prevádzky v § 2:  

- bod 3 a): pred druh prevádzky – potraviny :nedeľa – od 05.00 hod do 22.00 hod, 

- bod 3 d): pred druh prevádzky – trafiky, zmenárne: nonstop, 

- bod 4 h): pre druh služby – pneuservis, autoopravovne: pondelok až sobota: od 06.00 hod  

                                                                                                                    do 20.00 hod, 

- bod 4 i): pre druh služby – stolárske služby mimo výrobných areálov: pondelok až sobota:  

                                                                                                          od 06.00 hod do 20 hod 

                                       - stolárske služby – výrobné areály: pondelok až sobota: 

                                                                                                          od 06.00 hod do 22 hod 

 

        

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o pravidlách času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb na území obce Makov. 
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B/ s a   u z n i e s l o 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 2/2021 o pravidlách času predaja v obchode 

a času prevádzky služieb na území obce Makov. 

 

C/ r u š í 

 

dňom 31.12.2021 VZN Obce Makov č. 1/2009 o určení pravidiel času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb na území obce Makov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Ing. Stanislav Gašparík , 

Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová,  

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Rastislav Gajdoš 

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 271/2021 bolo prijaté. 

 

 

9. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O NAKLADANÍ S ODPADMI NA ÚZEMÍ OBCE  

    MAKOV 

 

Bc. Stanislava Gregušová informovala poslancov OZ o návrhu VZN o nakladaní s odpadmi. 

  

V roku 2021 Okresná prokuratúra Čadca vykonala kontrolu správnosti VZN Obce Makov 

o nakladaní s odpadom v Obci. 

Podľa ústneho vyjadrenia Mgr. Zuzany Kubjatková má Obec Makov vypracované VZN o nakladaní 

s odpadom vypracovaný dobre, nevidela v ňom žiadne podstatné nedostatky.  

Do protokolu uviedla, že naše VZN neobsahuje zákonom požadovanú úpravu výslovne uvedenú 

v ust. § 81 ods. 3 zákona o odpadoch – náklady na zbernú nádobu na zmesový komunálny odpad 

znáša pôvodný pôvodca odpadu, pričom obec ustanoví vo VZN výšku týchto nákladov a ich 

zahrnutie do miestneho poplatku za komunálne odpady drobné stavebné odpady alebo ustanoví iný 

spôsob ich úhrady. 

Pri ústnom prejednaní tohto nedostatku navrhla, nakoľko nebudeme predsa meniť VZN o nakladaní 

s odpadom zakaždým, keď sa zakúpia nové zberné nádoby, uviesť do VZN, že ceny zakúpených 

zberných nádob sú zverejnené na obecnej webovej stránke a presne definovať, kde si občania túto 

informáciou na webe nájdu. 

 

Toto je uvedené v § 12 ods. 1 VZN o nakladaní s odpadom v obci Makov nasledovne: Tieto 

náklady sú zahrnuté do miestneho poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

Náklady na nákup zberných nádob (kúpna cena zberných nádob) sú zverejnené na webovej stránke 

obce www.makov.sk v časti „Odpadové hospodárstvo“. 

 

Obec Makov mala za úlohu toto do VZN zahrnúť, preto je predložený návrh nového VZN 

o nakladaní s odpadom v obci Makov. 

http://www.makov.sk/
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Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.9: 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v minulosti sme nemali v miestnom poplatku zahrnuté zberné 

nádoby, zahrnuli sme to na základe hlavnej kontrolórky, teraz na základe okresnej prokurátorky 

odstraňujeme nedostatok vo VZN. Zaujímalo by ho, ako sú tie náklady dopočítané do nákladov za 

komunálne odpady. 

(Bc. Stanislava Gregušová – prirátajú sa k ostatným nákladom za komunálny odpad a v roku, keď  

                                          sa nebudú zberné nádoby nakupovať, nebude sa zarátavať) 

 

Čiže v jednom roku bude poplatok nižší, v druhom vyšší. Zmení sa obecné zastupiteľstvo a nikto to 

v poplatku nezmení. 

Súhlasí, aby sa odstránili nedostatky na základe kontroly okresnej prokurátorky, absolútne však 

nesúhlasí s tým, že predmetné VZN je dobré, pretože hlavná kontrolórka vo svojej správe priamo 

poukazovala na skutočnosť, že veľmi málo separujeme. Výsledkom je, že službu pre občanov 

robíme veľmi draho. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – schvaľovali, že bude zvoz veľkoobjemného odpadu 1 x ročne, 

nevidí to vo VZN zahrnuté, navrhuje to doplniť. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – keď máme v obci zberný dvor, tento zvoz nie je potrebný) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – súhlasí so zmenou VZN, ale tento predložený návrh je 

strašne staré. Pred rokom žiadali prerobiť odpadový systém, nikto sa k tomu nemal, aby sa to 

spracovalo. Argument, že máme zberný dvor nie je namieste. Musí byť veľkoobjemný zvoz, podľa 

štatistiky sme najhorší v okrese, za 3 roky sme sa v tomto smere nepohli ani trošku. 

Máme zberný dvor, ale žiadnu správu z jeho prevádzky nevidí. Nepripadá je, že by sme málo 

separovali, napr. papier v škole do separovania zarátaný nie je. 

(Bc. Stanislava Gregušová – čo má, aké informácie, to zahŕňa, dokonca aj textil) 

 

Toto VZN by mal byť návrh na separovanie. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nie je to objektívne, kazia nám to chatári a cudzí ľudia, ničí nás  

                                               to, že sme tranzitná obec) 

 

Treba vplývať aj na chatárov aspoň letákmi, medzery treba riešiť. 

 

Žiada doplniť a zaviazať Obec Makov, aby sa systém v odpadovom hospodárstve zlepšil. Musíme 

využiť všetky možnosti. 

 

Do nového VZN žiada doplniť, že veľkoobjemný zvoz bude 1 x ročne. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – navrhoval množstevný zber, zo strany vedenia nie je o to 

záujem. Treba systém zberu riadne popísať a zabezpečiť podmienky separovaného zberu. 

 

Mgr. Jaka Petrovičová, poslankyňa OZ – už dávno spomínala kúpiť do obce veľké nádoby na 

separovanie, chýba to tu. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – občania nemajú vytvorené podmienky na 

separovanie, hlavne v osadách, všetko hádžu do jedného kontajnera. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – legislatíva na úseku odpadového hospodárstva sa neustále 

mení a keďže sme v EÚ, zaviazali sme sa žiť ako v EÚ. Od roku 2018 platí nariadenie vlády SR, 

ktorým sa ustanovuje výška sadzieb poplatkov za uloženie odpadov a podrobnosti súvisiace 
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s prerozdeľovaním príjmov z poplatkov za uloženie odpadov. Zaviazali sme sa , že separovať 

budeme na 60%. 

Vo VZN nie je napísané, ako a kde separovať. Nie sú v obci na separovanie vytvorené ani 

podmienky, ľudia vláčia odpad kilometre od domu, pre odľahlé osady tu máme nedostupné 

podmienky. Tým, že neseparujeme, platíme viac a naši občania s trvalým pobytom potom za 

ostatných doplácajú. Veci nemáme zvládnuté, ako sa systém vyvíja a všetky náklady chce obec  

hodiť na obyvateľov, ktorí tu trvalo žijú. Dokonca od 01.01.2023 všetko, čo je v zbernej nádobe, 

musí starosta zabezpečiť vytriedenie odpadu. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – bod tohto programu je o doplnení jednej vety. 

Navrhuje zvolať obecné zastupiteľstvo, ktoré by sa venovalo iba odpadovému hospodárstvu. Sú tu 

ľudia, ktorí tomu rozumejú. Naozaj tu nie sú vytvorené podmienky, aby sa viac separovalo. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – na základe odzneného, súhlasí s návrhom Katky, aby sa 

odpadovému hospodárstvu venovali zvlášť na OZ alebo mimo OZ, VZN môže byť vytvorené aj 

poslancami. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – dáva do pozornosti informáciu, že vláda schválila 

Program odpadového hospodárstva, kde podľa neho sa má zvýšiť miera triedenia odpadu do roku 

2025 na 60%. Politika odpadového hospodárstva u nás nie je dobrá. Môžeme si brať príklad z iných 

obcí, napr. z obce Dojč. Zaviedli tam množstvový zber. Viedla ich k tomu hlavne snaha 

optimalizovať náklady na odpad. V roku 2015 z obecného rozpočtu doplácali na odpadové 

hospodárstvo 45 000 € a pritom od občanov na poplatkoch vybrali 18 000 €. Následne zvyšovali 

poplatky pre obyvateľov. Ale táto cesta nebola spravodlivá pre tých, ktorí odpad triedili. Rozhodli 

sa pre smart riešenie a monitoring vývozu odpadu a produkcia KO klesla z 250 t v roku 2019 na 

179 ton v roku 2020. Zreteľný nárast obec zaznamenala v triedení odpadu. Kým v roku 2018 

dosahovala miera vytriedenia odpadu necelých 22 %, o rok neskôr to bolo 35,5% a v roku 2020 

viac ako 58%. V obci majú zavedený triedený zber door-to-door v mesačných intervaloch sklo-

plasty-kovy, dvojmesačný interval pre papier a 2 x ročne zberajú konáre, nebezpečný odpad, 

elektroodpad, textil a šatstvo.  

Naposledy hovoril o najjednoduchšom, poskytnúť občanom informácie napr. cez letáky, oznamy  

o nutnosti triedenia odpadu. Dá sa tento problém riešiť aj inak, nielen narastajúcimi poplatkami.  

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v súčasnosti máme v obci paušálny systém, pritom je vlastne 

množstvový. Načo sú ľuďom žetóny, ktoré ich obmedzujú, keď tu máme zberný dvor? Žetóny sú tu 

iba preto, aby obec vedela, koľko má firme zaplatiť za vývoz odpadu 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – je mu ľúto, že sa poslanci navážajú do starostu, pretože sa 

tomu venuje, v obci je čisto, máme tu zberný dvor. Problém je aj v tom, že štát nevracia obci za 

výrobné obaly, takisto v predajni za všetko platíme, je to macošský systém, štát na odpadoch 

zarába. 

(Ing. Stanislav Gašparík – toto argumentovanie je príspevok na štát, my riešime našu obec) 

(Ing. Marián Masnica – organizácia zodpovednosti výrobcov obci všetko za separ zaplatí, každý má  

                                    uzavretú zmluvu, práveže je to nastavené tak, že štát nám peniaze za to dáva.) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – čísla nás nepustia, nikto sa do starostu 

nenaváža. Je najjednoduchšie zvyšovať poplatky, treba ale hľadať iné spôsoby. 

Keď ľudia nemajú kde separovať, hádžu všetko do jednej nádoby. Prvý krok, čo urobili, zvýšili 

poplatky, hoci najskôr sa mali umiestniť nádoby na separovanie. 
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p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – treba sa k tomu postaviť odvážne, keď sa dajú peniaze do 

odpadového hospodárstva, nedajú sa peniaze na iné veci. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – máme veľké náklady, vyššie ako je príjem, musíme 

občanov naučiť separovať, ale dať im aj podmienky, aby mohli separovať. Za separovanie nám štát 

dáva peniaze naspäť. Ponúkame možnosť inú, nie iba zvyšovať poplatky. Sme najhorší, pritom aj 

iné obce majú množstvo chát, napr. Klokočov. Nechce, aby vedenie vinilo poslancov za to, že chcú 

niečo iné. 

 

p. Jozef  Pavlík, zástupca starostu obce – žijeme v dobe covidu, sú tu občania na chatách, tvorí sa 

väčší odpad. 

(Mgr. Marta Sláviková – iné riešenie, okrem zvyšovania poplatkov nepredložili) 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – keby mali chatári kde dávať separ, nehádzali by to dokopy  

                                     do voku) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o nakladaní s odpadmi na území obce Makov. 

 

B/ s a  u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 3/2021 o nakladaní s odpadmi na území obce 

Makov. 

 

C/ r u š í 

 

dňom 31.12.2021 VZN č. 7/2019 o nakladaní s odpadom v obci Makov. 

 

D/ u k l a d á 

 

zodpovednému zamestnancovi na úseku odpadového hospodárstva doplniť do VZN č. 3/2021 

o nakladaní s odpadmi na území obce Makov veľkoobjemný zvoz odpadu 1 x ročne. 

 

E/ z r i a ď u j e 

 

pracovnú komisiu za účelom prerobenia systému odpadového hospodárstva v obci v zložení 

poslancov OZ v Makove, vedenia obce a zodpovednej pracovníčky na úseku odpadového 

hospodárstva, Bc. Stanislavy Gregušovej. 
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F/ ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, zvolať samostatné rokovanie Obecného zastupiteľstva v Makove 

s cieľom schváliť nové VZN o nakladaní s odpadmi na území obce Makov, po predložení 

konkrétneho návrhu pracovnej komisie. 

 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš , 

Ing. Stanislav Gašparík ,Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 272/2021 bolo prijaté. 

 

 

10. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O MIESTNOM POPLATKU V OBCI MAKOV 

 

Toto VZN predkladá zástupca starostu obce Jozef Pavlík z dôvodu, že sa zvýšili náklady               

na odpadové hospodárstvo, avšak príjmy sú rovnaké cca 6 rokov. 

 

Podľa stavu účtovníctva k 30.09.2021: 

- príjmy za odpad sú 52.338,04 €, 

- výdaje za odpad sú 50.649,48 € (vrátane nákup nádob, vriec a iných nákladov). 

Vidíme, že už k 30.09.2019 sme v strate.  

 

Náklady TKO Semeteš za obdobie 1-9/2021 sú 47.071,48 €; priemer za rok 2021 by mal byť 

47.071,48 € : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 62.761,97 € + 2.190 € nákup zberných nádob + 1.284 € 

nákup vriec + 104 € ostatné náklady (oprava VOKov) = 66.339,97 € zaokrúhlene 66.500 €. 

 

Nepredpokladáme, že sa príjmy v roku 2021 veľmi zvýšia, môžeme ich zaokrúhliť na 52.500 €. 

 

Predpokladaná strata k 31.12.2021 bude: 66.500 € - 52.500,-- € = 14.000 € : 1727 obyvateľov = 

8,11 €/1 obyvateľ (rozrátaná strata na jedného obyvateľa na rok). 

 

V roku 2019 pre rok 2020 bola schválená sadzba na obyvateľa na 1 deň za rok 0,06 €, čo pri 365 

dňoch činí 21,90 €/1 obyvateľ/1 rok. Táto sadzba bola platná aj v roku 2021. 

 

Keďže strata na obyvateľa predstavuje cca 8 € za 2 roky (2 roky rovnaká sadzba), čo za rok 

predstavuje  cca 4 €/obyvateľ, navrhujeme pre rok 2022 zvýšenie sadzby na obyvateľa a kalendárny 

deň na sumu 0,095 €/1 obyvateľ/1 deň (v čom je zahrnuté zvýšenie zo straty = 4 € x 3 roky = 12 €). 

Poplatok na obyvateľa na rok by bol 0,095 € x 365 dní = 34,675 €, pri zaokrúhľovaní na 5 

desatinných miest 34,70 € (34,70 € . 21,90 € = 12,80 €). 
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Štatistické údaje: 

- počet obyvateľ podľa štatistické úradu v r. 2021 = 1727 

- počet stavieb oficiálne obývaných cca 451  

- počet stavieb oficiálne neobývaných, tzv. rekreačné cca 550 

- podnikatelia a živnostníci mali v roku 2021 uhradiť sumu 5.513 € 

- obyvatelia mali v roku 2021 uhradiť sumu 41.178,95 € 

- vyvezené množstvá odpadu k 30.09.2021: 

- objemný odpad 60,38 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 80,51 t 

- komunálny odpad 233,98 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 311,97 t 

- kov 2,28 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 3,04 t 

- obaly z kovu 2,68 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 3,57 t 

- obaly z plastu 17,10 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 22,8 t 

- obaly zo skla 29,46 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 39,28 t 

- papier 3,8 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 5,07 t 

- kompozitné obaly 0,92 t : 9 mesiacov x 12 mesiacov = 1,23 t 

- ostatný (elektro) 6,46 t. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.10: 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – v dôvodovej správe je uvedené, že dôvodom zvyšovania 

je skutočnosť, že príjmy sú rovnaké cca 6 rokov, čo nie je pravda, keď poplatok sa zvyšoval pred 2 

rokmi. Takisto je uvedené, že strata na obyvateľa je 8 € za 2 roky, ale Ďalej sa už rátajú 3 roky. 

V §2 návrhu VZN pri sadzbe poplatku v bode 2 je sadzba 0,090 €/1kg drobných stavebných 

odpadov, čo je navýšenie o 50 %, keď si zoberieme napr. 100 kg stavebného odpadu, poplatok 9 € 

by mohol byť prijateľný, ľudia to využijú možno raz za čas. Avšak sadzba miestneho poplatku 

0,095 €, ktorá je navrhnutá o 58,33 % vyššia, čiže zo sumy 21,90 € sa má zvýšiť poplatok na 34,70 

€/1 osobu, je neprijateľná. Navrhujú navýšenie tesne pod hranicou najvyššej sadzby podľa zákona, 

s čím nesúhlasí. Jeho návrh je 0,07 €. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – vo Vysokej nad Kysucou majú túto sadzbu už teraz) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – nikto nepopiera, že dosiahneme stratu 14 000 €, minule 

povedal, že keby sme mali iný systém triedenia, ušetríme 20-30%. V dôvodovej správe rozrátali 

stratu na počet obyvateľov 1727. Celý problém je ten, že stratu rozdeľujeme poctivým obyvateľom, 

ktorí separujú, nerozrátavajú ju na ďalších 550 rekreačných chát, ktoré v obci máme a takisto na 

podnikateľov. Osobne by to riešil zavedením samostatného poplatku v nedostupných lokalitách. 

4-členná rodina by platila za 4 osoby 34,70 € x 4 = 138,80 €, chatári ale zaplatia iba za 1 osobu. 

Navrhuje rozdeliť sadzbu - pre chatárov dať 0,095 € a pre obyvateľov s trvalým pobytom tak, ako je 

vo Vysokej nad Kysucou – sadzba 0,07 a hodnotu koeficientu zvýšiť na 0,6 u podnikateľov. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – keď sa schváli nižší poplatok, treba povedať, čím sa vývoz 

odpadu vykryje. 

(Ing. Stanislav Gašparík – separovaním) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 
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Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov o miestnom poplatku v obci Makov. 

 

B/ s a  u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 4/2021 o miestnom poplatku v obci Makov. 

 

C/ s ch v a ľ u j e 

 

sadzby poplatku v § 2 VZN č.4/2021 o miestnom poplatku nasledovne: 

1. Sadzba poplatku 0,07 € za osobu a kalendárny deň, t.j. 25,55 €/osoba 

2. 0,06 za kilogram drobných stavebných odpadov bez obsahu škodlivín 

3. Hodnota koeficientu 0,6 

 

D/ s ch v a ľ u j e 

 

splátky na úhradu miestneho poplatku nasledovne: 

a) fyzická osoba, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu poplatku prekročí výšku 250 € 

vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka 

b) právnická osoba, fyzická osoba - živnostník, ktorej celková výška rozhodnutia na úhradu 

miestneho poplatku prekročí výšku 1000 € vrátane 

- 50 % do 15 dní od právoplatnosti rozhodnutia 

- 50 % do 30. 09. príslušného kalendárneho roka 

 

E/ r u š í 

 

dňom 31.12.2021 VZN Obce Makov č.9/2021 o miestnom poplatku v obci Makov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš , 

Ing. Stanislav Gašparík ,Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová 

Proti 1 Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Zdržal sa 2 Rudolf Greguš, Mgr. Marta Sláviková 

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 273/2021 bolo prijaté. 
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11. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O MIESTNYCH DANIACH V OBCI MAKOV 

 

Zástupca starostu obce Jozef Pavlík navrhuje spolu so zamestnankyňou Stanislavou Gregušovou 

nasledovné zmeny VZN o miestnych daniach: 

 

Daň z pozemkov  

Sadzbu dane za lesné pozemky a vodné plochy navrhujú zvýšiť na maximálnu možnú mieru, a to 

na 2,49 % (doteraz 1,875 %; maximum môže byť 10-násobok štátom stanovenej sadzby, t. j. 10 x 

0,25 % = 2,50 %). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Daň zo stavieb 

Sadzbu za priemyselne stavby dať na rovnakú úroveň ako sú ostatné stavby na podnikanie, t. j. na 

1,10 €/1 m2 (doteraz 0,90 €). 

Sadzbu za stavby na bývanie, tzv. hospodárske budovy“ a garáže dať na rovnakú úroveň ako sú 

byty a nebytové priestory, t. j. na 0,35 €/1 m2 (stavby na bývanie doteraz 0,15 €; hospodárske 

budovy doteraz 0,15 €; garáže doteraz 0,30 €) 

 

Daň za psa 

Navrhujú zvýšenie sadzby na 10 €/1 pes (doteraz od r. 2013 to bolo 6 €). 

Toto zvýšenie navrhujeme z dôvodu, že sa každoročne zvyšujú náklady obce na odchyt túlavých 

zvierat (v r. 2021 sme už odchytávali aj túlavé mačky, nie len psov; v r. 2019 boli náklady 300 €, 

v r. 2020 boli náklady 250 €, v roku 2021 k 30.09.2021 sú náklady na psov 350 €, na mačky 125 €). 

 

Obec Makov dňa 30.11.2021 prevzala zo ZMOSu materiál, ktorým bola oboznámená o schválení 

novely zákona č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov. Novela sa hlavne dotýka dane za 

ubytovanie, kde sú teraz presne definované niektoré náležitosti, ktoré si doteraz obec vymedzovala 

sama. 

V zmysle tejto novely je v návrhu zmenená aj časť ohľadom dane za ubytovanie a prečíslované sú 

dotknuté paragrafy. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.11: 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – nevie, či ich poslancov iba skúšajú alebo či je to naozaj realita 

a myslia to vážne. Opäť všetkým trvalo bývajúcim chcú zvyšovať sadzbu za stavby na bývanie 

z 0,15 €/1m2 na 0,36 €/1m2. V Čadci je sadzba 0,36 v centre, 0,25 v okolí, vo Vysokej nad Kysucou 

0,1. Ďalšia sadzba za les- doteraz bola 1,875 , teraz navrhujú 2,49 %. Príklady sadzieb za les           

v  iných obciach a mestách: Vysoká nad Kysucou 1 %, Turzovka 0,8 %, Čadca 0,64%,Žilina 

1,25%,Bratislava 0,7 %. Nebráni sa upravovaniu sadzieb, ale prečo ideme zvyšovať o 200%, za čo 

ideme trvalo bývajúcich ľudí trestať? 

Druh 

pozemku

základ 

dane

sadzba 

dane v %

výmera v 

m2
daň

sadzba 

dane v %
daň

orná pôda 0,1035 1,25 10000 12,94 €   1,25 12,94 €   

TTP 0,0199 1,25 10000 2,49 €     1,25 2,49 €     

záhrada 1,85 0,5 10000 92,50 €   0,5 92,50 €   

les 0,12 1,875 10000 22,50 €   2,49 29,88 €   

ZPaN 1,85 0,5 10000 92,50 €   0,5 92,50 €   

stavebný 18,58 0,5 10000 929,00 € 0,5 929,00 € 

ostatné 1,85 0,5 10000 92,50 €   0,5 92,50 €   

Daň r. 2020, 2021 Návrh r. 2022
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Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – keď videl návrh tohto VZN, neveril vlastným očiam 

a nemieni to ďalej komentovať. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – my už v tejto chvíli máme najvyššie sadzby v okrese, 

nevidí dôvod na zvyšovanie daní. Prečo ich máme zvyšovať? Je to neúnosné a nie je tu ani žiaden 

priestor na prepracovanie. 

 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – boli tu uvedené konkrétne príklady, ako sadzby sú 

v iných obciach a mestách, ktoré sú podstatne nižšie ako máme my dnes. Návrhy na zvýšenie na 

maximálnu možnú mieru je neprípustné a je hrozné, že navrhujú niektoré dane zvýšiť o 150%, 

o 200%. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – daň za ubytovanie ale zvýšená nie je. Chudáci ľudia v Makove. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – pri tomto VZN si spomenula na výrok p. 

Jozefa Pavlíka, ktorý povedal na začiatku volebného obdobia, že našim najväčším nerastným 

bohatstvom sú dane. Zhrozila sa pri tom.  

Keby aspoň videla snahu získať peniaze aj niekde inde, napr. z fondov EÚ. 

(p. Jozef Pavlík – je zvyknutý od nej, že ho uráža, ale v minulosti povedal, že našim najväčším 

                             bohatstvom  obci Makov sú lesy a nie to, čo ona tvrdí.) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – dane zostávajú obci, 4/5 lesov vlastní možno 20 ľudí. 

(Ing. Stanislav Gašparík – toto číslo je nepresné, možno 20 subjektov, ide o spoločenstvá, ale lesy  

                                      vlastnia ľudia a tí aj platia dane.) 

(p. Jozef Pavlík – opravuje informáciu, fakt je, že 2 tis. ha spravuje dvadsať subjektov, kde napr.  

                             jeden subjekt – štátne lesy vlastnia viac ako 700 ha) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v dôvodovej správe nikde nenašla argument, aké 

opodstatnenie má pre občanov toto zvyšovanie daní. Všetko sa prenáša na občanov, treba radšej 

povedať ľuďom, že sa nedá v obci všetko robiť, nie sú na to financie. Možno majú nejaké zámery, 

ale takouto cestou nie. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – a z čoho investujú iné obce, keď majú nižšie poplatky? 

(p. Jozef Pavlík – máme omnoho väčšiu rozlohu ako iné obce) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – argument, že sme veľký kataster, je na jednej strane  

                                                           nevýhodou, na druhej strane kvôli tomu tu chodia turisti. Pre  

                                                        ňu ako obyvateľa chatár neprináša do obce nič, nechce, aby  

                                                    všetko znášali naši občania) 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD. – ohľadom spôsobov financovania obce cez projekty, to asi nie je 

jednoduché, ale na začiatku volebného obdobia navrhoval schváliť miestny poplatok za rozvoj. 

V obci máme stavebný bum, je tu obrovská výstavba rekreačných chát. 

(p. Jozef Pavlík – nebola ochota zo strany poslancov, načo by to pripravoval, keď by sa to  

                          neschválilo) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – za poplatok za rozvoj pri dnešnej výstavbe v Makove by sme 

možno získali aj 10 000 € ročne. Nesúhlasí, aby trvalo bývajúci všetko znášali. Ak chcú chatári 

stavať, nech si to zaplatia. 
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Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – tento rok na podielových daniach obce dostali viac a nikto 

z obcí sa nechystá dane zvyšovať. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – neodporúča návrh VZN schváliť, odporúča ponechať pôvodné 

VZN. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o miestnych daniach v obci Makov. 

 

B/ s a  u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov o miestnych daniach v obci Makov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 0  

Proti 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Rastislav Gajdoš , 

Ing. Stanislav Gašparík ,Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

 

OZ v Makove  s a   n e u z n i e s l o na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov 

o miestnych daniach v obci Makov, návrh uznesenia nebol  schválený – uznesenie nebolo 

prijaté. 

 

 

12. SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O POUŽÍVANÍ MIESTNYCH KOMUNIKÁCIÍ      

      V KATASTRÁLNOM ÚZEMÍ OBCE MAKOV 

 

 

Starosta obce, p. Martin Pavlík, informoval o návrhu prijatia VZN o používaní miestnych 

komunikácií. 

Obec Makov v súčasnej dobe nemá prijaté VZN, ktoré by upravovalo práva a povinnosti vo vzťahu 

k miestnych komunikáciám. V návrhu VZN sa vzhľadom na novelizáciu cestného zákona vypustilo 

pomenovanie „miestne komunikácie“ a zaviedol sa názov v súlade so zákonom - „miestne cesty“ . 

Účinnosť navrhovaného VZN o miestnych komunikáciách je navrhnutá od 01.03.2022. 
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Návrh VZN bol zverejnený na úradnej tabuli Obce Makov, www.makov.sk a na centrálnej úradnej 

elektronickej tabuli dňa 12.11.2021. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.12: 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – v dôvodovej správe je skonštatované, že obec nemá VZN 

o miestnych komunikáciách. Toto VZN obec v minulosti schválené mala, avšak v roku 2015 ho 

okresná prokurátorka zrušila. Problémom je, že VZN je opäť okopírované, iba s malými 

kozmetickými úpravami. Prokurátorka nariadila, ktoré veci zo zákona opravňujú obec do VZN 

zapracovať. Pozrel si rôzne obce, ako to majú. V zásade robíme veľkú nadprácu, pretože platia 

zákony a naše kompetencie sú iba oklieštené, v princípe napr. zabezpečiť obchádzkové trasy, 

prejazdnosť, rozkopové práce, v zásade tieto veci treba rozpracovať. Niektoré z tých vecí 

zapracované sú, niektoré nie, netreba tam dávať veci, ktoré sú v zákonoch. 

Navrhuje schváliť komisiu na vypracovanie VZN. Za tento nvárh hlasovať nebude, pretože nám ho 

prokurátorka obratom zruší. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – niektoré uznesenia v návrhu VZN nie sú v kompetencii 

obce, ale Polície SR, poplatky porovnať nevie. 

(Ing. Stanislav Gašparík – poplatky rieši Polícia SR, upravuje to cestný zákon, podľa ktorého obec 

nie je oprávnená prijať takéto VZN. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – súhlasí so Stanislavom Gašparíkom zriadiť pracovnú 

skupinu na vytvorenie tohto VZN. Tiež je otázne, ako by sa účinnosť tohto VZN v obci 

kontrolovalo. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – VZN dáva kompetenciu starostovi obce, aby sa na 

miestnych komunikáciách nerobilo čokoľvek, napr. manipulácia dreva po cestách, túto vec by sme 

mohli eliminovať. 

(Ing. Stanislav Gašparík – toto práve namietala prokurátorka, nie je to v kompetencii obce. Ak VZN  

                                        schválime, zrušia nám ho. Napr. v obci Bešeňová má takéto VZN 3 strany,  

                                        zaoberá sa v ňom presne iba s vecami, s ktorými sa obec môže zaoberať,  

                                        presne tak, ako nám to namietala prokurátorka, ostatné veci rieši Polícia  

                                   SR.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – najpodstatnejšie je, ktoré sú tie miestne komunikácie, zrejme 

ide o tie, ktoré sú schválené v pasportizácii v minulosti. Ak to chceme uplatňovať, treba 

zadefinovať miestne komunikácie. 

(p. Jozef Pavlík – tieto veci sa riešia v prílohách, ktoré sa môžu schvaľovať.) 

(Mgr. Marta Sláviková – v tejto chvíli, ak by sme VZN schválili, jednalo by sa iba o miestne  

                                          komunikácie z pasportu a za cesty, ktoré nie sú v pasporte by sa poplatok  

                                     nemohol dať.) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – cestný zákon hovorí, na čo sa používa miestna 

komunikácia. Rád pripraví nové VZN, nie je v tom problém. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

 

http://www.makov.sk/
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov  o používaní miestnych komunikácií               

v katastrálnom území obce Makov. 

 

B/ s a    n e u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov o používaní miestnych komunikácií v katastrálnom 

území obce Makov. 

 

C/  ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, zabezpečiť s komisiou vypracovanie nového návrhu Všeobecne 

záväzného nariadenia Obce Makov o používaní miestnych komunikácií v katastrálnom území obce 

Makov. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 

Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav Gašparík ,Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Daniel Brezina, PhD. 

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 274/2021 bolo prijaté. 

 

 

13. SCHVÁLENIE VZN  OBCE MAKOV O NÁJME NEBYTOVÝCH PRIESTOROV  

      A INVENTÁRNEHO MAJETKU VO VLASTNÍCTVE OBCE MAKOV 

 

O návrhu nového VZN o nájme a podnájme nebytových priestorov informoval p. Martin Pavlík, 

starosta obce. 

V súčasnosti platné VZN o nájme a podnájme nebytových priestorov v obci Makov č. 10/2009 len 

previedlo ceny prenájmov z VZN platného od roku 2007 konverzným kurzom do EUR. 

Z uvedeného vyplýva, že ceny prenájmov nebytových priestorov obce sa nemenili od roku 2007. 

Vzhľadom na reálny každoročný rast cien a ceny práce je predložený návrh nového VZN 

o prenájme. Keďže  obec nemá v zmluvách zahrnuté ani zvyšovanie nájmu o mieru inflácie, sú 

aktuálne platné ceny z nášho pohľadu nízke a nereflektujúce reálne náklady. 

Pre informáciu uvádzame príklad, ktorý ak by bola v zmluvách klauzula o premietaní inflácie        

do ceny nájmu, tak pri priemernej inflácii od roku 2007 cca 2% by boli aktuálne platné ceny 

dlhodobého prenájmu na úrovni cez 28 €/m2 /rok oproti platným 21 €/m2/rok. 

V súčasnej dobe je v budove DK Makov, ktorej sa uvedený problém dlhodobého prenájmu dotýka 

asi najviac, 5 platiacich nájomcov + Makovanka a Makovský prameň. 

Pre názornosť uvádzame aktuálne platené nájmy a poplatok za upratovanie v budove DK Makov: 

- Nájomca 1 – 14,01 m2 = nájom 24,52 €/mesačne + 1,98 €/ mesačne upratovanie 
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- Nájomca 2 - 14,01 m2 = nájom 24,52 €/mesačne + 1,98 €/ mesačne upratovanie 

- Nájomca 3 – 75,7 m2 = nájom 132,48 €/mesačne + 10,67 €/ mesačne upratovanie 

- Nájomca 4 – 4,6 m2 = nájom 8,05 €/mesačne + 5,64 €/ mesačne upratovanie 

- Nájomca 5 – 40,83 m2 = nájom 71,45 €/mesačne + 2,88 €/ mesačne upratovanie.  

  

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.13: 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – navrhuje VZN neprijať, už dva roky tu máme pandémiu, nič sa 

tu nedeje, nie sú v dome kultúry žiadne akcie, navrhuje zaoberať sa týmto VZN po ukončení 

pandémie. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – od r. 2007 neboli poplatky navyšované. Keby sme zobrali  

                                                              iba 2%-infláciu, poplatok by bol na úrovni 28 €. Počas  

                                                                pandémie sa ale budova vykuruje kvôli nájomcom, knižnica  

                                                         je odstavená.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – VZN je prípustné, dlho sa poplatky nezvyšovali, máme tu 

infláciu. Zaujíma ju, prečo keď neúčtujeme školu, prečo účtujeme za telocvičňu. Máme zmluvu 

s ŠK Javorník, Makovými zrnkami a pod.? Nájom vo výške 0 € by nemal byť. 

(p. Elena Trebulová – ak je výška nájmu 0 €, v tom prípade by mala byť uzatvorená zmluva  

                                 o výpožičke) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – budú mať nájomnú zmluvu a nájomné sa im vráti v dotácii) 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – najpodstatnejšie položky sú pri nájomcoch. Aktuálne je 5 

nájomcov. Okrem p. Šupčíkovej, p. Ježíkovej, FLOSu, o akých nájomníkov ešte ide? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – ďalším nájomcom je Vodohospodár Makov s.r.o.-kaderníctvo  

                                                  a SLSP a.s. – bankomat) 

 

Jedna vec je inflácia, drahšie kúrenie, druhá vec je prenájom sály, kde je navrhnutá suma 250 € + za 

nájom kuchynky ďalších 150 €. Dokopy je to 400 € a napr. pri takej stužkovej si študenti určite 

nájdu lacnejší prenájom. Ak by bola aspoň kuchynka zrekonštruovaná, dalo by sa o tomto 

uvažovať. Navrhoval by ale vo VZN rozdeliť nájom na letnú a na zimnú sezónu. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – ťažko je stanoviť letnú a zimnú sezónu, niekedy aj  

                                                 koncom leta je už chladno alebo ešte aj v júni treba prekúriť.) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – keď sme to prerátali, pri akcii len uhlie stojí 200 €, tu nejde 

o žiaden zisk pre obec. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – nevymedzovať časom letnú a zimnú sezónu, ale potrebou 

vykurovania. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – toto VZN je už asi tretí krát na stole a stále je 

chaotické, za niektoré položky by dvihla ruku, ale celkovo nie. Chýba jej výpočet, koľko nájomníci 

platia teraz a koľko budú platiť po zvýšení nájmu. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – končíme volebné obdobie, pred chvíľou sa schvaľovalo VZN 

o daniach, ktoré sme neschválili. Sedí tu človek, ktorý zdvihol ruku za najvyššiu daň za lesy. Vraj 

peniaze budú použité na opravu ciest. My teraz prijímame, že nám idú platiť všetky organizácie 20 

€/1 m2. Pôvodné VZN má 14 rokov a nový návrh VZN má tú istú štruktúru. Má platiť aj základná 

organizácia dôchodcov, ale nikde nie je napísané, že dostanú peniaze späť alebo že keď nezaplatia, 

dostanú sankcie. Ceny sa majú zreálniť, ale nech je to vypracované správne. Vieme, že sú to 

spolkové činnosti, bez zisku, nech nám teda platia napr. 5 €, nech je k tomu zmluva a nech je to 

v poriadku. 
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Ďalšia vec mu vadí, že je tam napísané, že nájomné sa určuje dohodou, zmluvou, prečo nie verejnou 

obchodnou súťažou? Takisto aj hasiči sú taká istá zložka ako obecný úrad. 

Navrhuje rozdeliť v čl. IV, bod 1, písmeno b) na prenájom pre spolky 3 € alebo 5 €, nie vracať 

spolkom peniaze. Takisto mu vadí ďalších 150 € za prenajatie kuchynky, ktorá nie je schopná 

prevádzky. Najskôr ju urobme a potom ju prenajímajme, ale nie prenajímať za súčasného stavu. 

Konštatuje, že by sa malo prenajímať v zmysle Zásad hospodárenia s majetkom obce. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – navrhuje hlasovať nasledovne: 

čl. IV, bod 1 

- písmeno a): obchodné, výrobné, dielenské priestory, priestory na poskytovanie služieb,  

                    kancelárske,  poštové, telekomunikačné priestory a priestory podobných úžitkových  

                  vlastností, garáže a priestory Domu kultúry Makov                40 EUR 

- písmeno b):- zdravotnícke priestory, priestory pre zdravotnícke služby, školské priestory  

                     a priestory pre poskytovanie školských služieb, športové priestory a priestory pre  

                     poskytovanie športových služieb                                         20 EUR 

                    -priestory zabezpečenie činnosti starých spoluobčanov, dôchodcov,  

           zdravotne a telesne postihnutých ľudí, spolkovej činnosti ŠK Javorník Makov,  

           činnosti neziskovej organizácie Makové zrnká – neinvestičný fond,  DHZ Makov 

                                                                                                      1 EUR 

- písmeno c) odstrániť 

- písmeno d): v prípade schválenia podnájmu so súhlasom prenajímateľa sa nájomné 

                      zvyšuje o 50  %..     

 

čl. VII: 

1. Sála a vestibul  domu  kultúry Makov  

a) zábavy, diskotéky, rodinné oslavy, kary, svadby, stužkové slávnosti, výročné školské stretnutia:  

   250 EUR  nájom vrátane kúrenia, spotreby elektrickej energie, odpadu 

b) predajné akcie, reklamné a komerčné účely: 

   250 EUR  nájom vrátane kúrenia , spotreby elektrickej energie, odpadu + ozvučenie. 

c/)akcie organizované Obcou Makov: 0 EUR : 

    Prenájom pre účely otvorenia a ukončenia školského roka, schôdze obecných organizácii,     

    vianočné a mikulášske podujatia, detské  karnevaly, kultúrno-spoločenské podujatia  

    pripravované pre občanov deťmi ZŠ s MŠ Makov konaných v pracovných dňoch vo výške: 

    0  EUR. 

c) kar: 50 EUR 

 

2. Vestibul bez sály 

Predajné a prezentačné akcie vo výške: 150 EUR vrátane služieb/ akcia / deň 

 

3. Poplatok za prenájom inventárneho majetku v DK Makov: 

a) Obrus 2 EUR/ ks 

b) Návlek 2 EUR/ ks 

 

4. Kuchynka DK Makov:  50€/ akcia 

 

5. Priestory telocvične a športových priestorov    

a) Prenájom telocvične pri ZŠ Makov:  5 EUR/l hodinu 

 

b)  Prenájom futbalového ihriska vrátane šatne, umyvárne, teplej a studenej vody, elektrickej   

     energie, upratovania a odpadu  pre organizáciu tréningových a majstrovských zápasov pre  

     iné  kluby ako ŠK Javorník Makov v sume:    200,00 EUR na  2 hodiny 
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c)  Prenájom futbalového ihriska, šatne a umyvárne pre futbalové zápasy makovských starých  

     pánov  v sume: 1 EUR 

 

6. Priestor viacúčelového ihriska s umelým povrchom v areáli ŠK Javorník Makov   

a) v čase od 8.00 hod. do 22.00 hod.:              5 EUR/l hod 

b) príplatok za osvetlenie:                               3 EUR/l hod 

c) deti a mládež do 18 rokov, mimo organizovaných skupín s trvalým pobytom v obci  

    Makov, majú vstup na ihrisko v čase od 8.00 hod. do 16.00 hod. bezplatne.  

 

 

7.  Priestory spoločenskej miestnosti – jedálne v Domove dôchodcov Makov 

a) Prenájom spoločenskej miestnosti v ZpS Makov  v sume:    

   20 EUR nájom vrátane kúrenia + spotreba elektrickej energie + odpad +  spotreba vody 

 

8. Poplatok za dezinfekciu vnútorných priestorov uvedených v čl. VII a príslušenstva, vrátane   

    inventáru: 

a/ vykonanú v pracovný deň                                                                  30 EUR   

b/ vykonanú v deň, ktorý je sobota, nedeľa alebo sviatok      50 EUR                                                          

  

Poplatok za dezinfekciu priestorov sály KD a príslušenstva, vrátane inventáru sa vyberá v čase 

pandémie ochorenia COVID-19 alebo nariadených protiepidemiologických opatrení. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia, ktoré predložil starosta obce, p. Martin Pavlík, vrátane zapracovania 

pripomienok poslancov OZ: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia Obce Makov o nájme nebytových priestorov                          

a inventárneho majetku vo vlastníctve Obce Makov 

 

B/ s a  u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov číslo 5/2021 o nájme nebytových priestorov           

a inventárneho majetku vo vlastníctve Obce Makov 
 

C/ruší 

 

dňom 31.12.2021 VZN Obce Makov číslo 10/2009, ktorým sa určujú podmienky nájmu                  

a podnájmu nebytových priestorov v obci Makov 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 

Ing. Daniel Brezina, PhD., Ing. Stanislav Gašparík , 

Rudolf Greguš,Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 2 Rastislav Gajdoš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 275/2021 bolo prijaté. 

 

 

14. SCHVÁLENIE 3. ÚPRAVY ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK 2021 

 

Nakoľko podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení §11 ods. 4 písmena b) obecné 

zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce a jeho zmeny, predložila Ing. Irena Valičková, účtovníčka 

a rozpočtárka obce na prerokovanie a schválenie návrh 3.úpravy rozpočtu obce na rok 2021. 

Dôvodom úpravy rozpočtu sú zmeny v rozpočte na bežné príjmy a výdavky na prenesené výkony 

štátnej správy v rámci samosprávy, ktoré boli dodatočne pridelené, takže neboli rozpočtované 

v dostačujúcej výške. Zároveň aj úpravy rozpočtu na kapitálové výdavky, ktoré neboli rozpočtované 

v dostačujúcej výške  alebo sa nerealizovali z dôvodu COVID-19.  

Príjmy rozpočtu 2021 
    -     Transfer od OCR  na opravu ciest do osád zvýšiť o výšku 2 570 € 

    -     Dotácia MPSVR SR na bežné výdavky útulok Makov 122 zvýšiť o výšku 4 469 €   

    -     Dotácia MK SR – projekt knižnice Makov zvýšiť o výšku 2 000 € 

    -     Dotácia UPSVR Čadca na odmeny pre zamestnancov ZPS Makov (COVID-19) zvýšiť  

          o výšku 20 280 € 

     -    Dotácia MV SR – PVŠS školstvo na projekt „Spolu múdrejší 2“ zvýšiť o výšku  2 850 € 

     -    Dotácia MV SR – PVŠS školstvo zvýšiť o výšku  8 694 €  

     -    Dotácia MV SR- Letná škola zvýšiť o výšku 2 000 €  

     -    Dotácia MV SR na bežné výdavky pre predškolákov zvýšiť o výšku 2 342 € 

     -    Dotácia na PVŠS na úseku CO na odmenu skladníka zvýšiť o výšku 27 € 

     -    Transfer od firmy BUKOV pre ZŠ s MŠ zvýšiť o výšku  182 €  

          Spolu príjmy:   zvýšenie  o 45 414 € 

Výdavky rozpočtu 2021 
     -  znížiť bežné výdavky na Strategické plánovanie rozvoja obce o výšku 600 € 

 -   zvýšiť bežné výdavky na stavebnom úseku na poštovné o výšku 1 700 € 

 -  zvýšiť bežné výdavky pre CO na mzdu skladníka o výšku 20 €  a odvody do poisťovní    

    o výšku 7 € 

 -  zvýšiť kapitálové výdavky na cintoríne o výšku 16 600 € ( chodník 13 000 €, Urnový háj   

    3 600 €) 

 -  znížiť bežné výdavky na oplotenie vodovodu na Trojačke o výšku 3 000 € a kapitálové  

    výdavky na   vodovod BELONE znížiť o výšku 6 600 € 

 -  zvýšiť bežné výdavky na odchyt mačiek o výšku 200 € 

- zvýšiť bežné výdavky na MK- letná údržba bežné výdavky na opravu ciest do osád o výšku   
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  6 000 € a  znížiť kapitálové výdavky na pasportizáciu ciest (nerealizovanie) o výšku 10 000 €  

- zvýšiť bežné výdavky pre Základnú školu na PVŠS na projekt „Spolu múdrejší“ o výšku 

 2 850 €,   na PVŠS o výšku 8 694 €, Letná škola o výšku 2 000 €, transfer BUKOV o výšku 

182 €, t. j. o celkovú  výšku 13 726 €  

- zvýšiť bežné výdavky pre Základnú školu na projekt „ Škola pre všetkých “ o výšku 329 €,  ( 

spoluúčasť  

  obce na realizácií projektu schválená ešte v r. 2018) 

- zvýšiť bežné výdavky pre Materskú školu na PVŠS – predškoláci o výšku 2 342 € 

- zvýšiť bežné výdavky na úseku Kultúrne projekty pre projekt knižnice z MK SR o výšku 

2 000 €  

      - znížiť kapitálové výdavky pre DK Makov na zateplenie o výšku 10 000 €  

   - znížiť bežné výdavky na ŠK Makov na prepravu futbalistov o výšku 3 000 €  

   - znížiť kapitálové výdavky na CYKLOCHODNÍK  na PD o výšku 10 000 € ( nerealizuje sa)^ 

   - znížiť bežné výdavky v BD Čierne 17 na spotrebu plynu o výšku 2 000 € 

   - znížiť kapitálové výdavky na výstavbu novej bytovky o výšku 10 000 €   

   - zvýšiť bežné výdavky v ZPS Makov na odmeny a odvody do poisťovní (COVID-19) o výšku 

20 280 € a znížiť kapitálové výdavky na rekonštrukciu ZPS o výšku 10 000 €  

   - zvýšiť bežné výdavky MPSVR SR na Útulok Makov o výšku 4 469 € 

   - zvýšiť kapitálové výdavky na Zdravotné stredisko – rampa o výšku 15 000 € 

   - znížiť bežné výdavky na Vzdelávanie zamestnancov o výšku 550 € 

  Spolu výdavky: zvýšenie o 16 923 € 
  

       Rozpočet po úprave: 

      Príjmy bežné   :         2 298 989 €                    Výdavky bežné:         2 367 462 € 

      Príjmy kapitálové:         40 000 €                     Kapitálové výdavky:    364 845 € 

      Príjmy finančné:          442 180 €                     Finančné operácie:         14 800 €  

      Príjmy celkom:        2 781 169 €                     Výdavky celkom:     2 747 107 € 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.14: 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – v kapitálových výdavkoch je suma 10 000 € na výstavbu 

novej bytovky. Stíhame termín podania projektu? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – až teraz dostali povolenie na búracie práce, potom urobia výmaz  

                                                v katastri a keď budú mať vybavené územné konanie, začnú) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – na útulok je tam navýšenie bežných výdavkov 

v sume 4 469 € z MPSVaR SR. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – ide o zvýšenie na osobu, útulok však nebol plne obsadený, museli  

                                                sme dotáciu vrátiť, najbližšie tam pôjdu Podešvovci) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s c h v a ľ u j e 

  

3. úpravu rozpočtu  Obce Makov na rok 2021:  príjmová časť     2 781 169 € 

                                                                            výdavková časť  2 747 107 €. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík,Mgr. Janka Petrovičová 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Mgr. Marta Sláviková 

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 276/2021 bolo prijaté. 

 

 

15. PLÁN KONTROLNEJ ČINNOSTI HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE       

      NA 1. POLROK 2022  

 

Podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení § 18 hlavný kontrolór predkladá obecnému 

zastupiteľstvu polročne návrh plánu kontrolnej činnosti. Tento plán musí byť najneskôr 15 dní pred 

prerokovaním v zastupiteľstve zverejnený spôsobom v obci obvyklým. Plán na 1. polrok 2022 bol 

zverejnený na úradnej tabuli v čase od 22.11.2021 do 8.12.2021. 

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.15: 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – keďže končí volebné obdobie, poslanci OZ navrhujú zmeniť 

plán kontrolnej činnosti – vyhodiť kontrolu inventarizácie stavu majetku, kontrolu platieb 

nájomného a kontrolu tvorby a použitia prostriedkov sociálneho fondu a vykonať nasledovné 

kontroly: 

- Kontrola investícií u Obce Makov za roky 2018-2022 z pohľadu dodržiavania platných ustanovení  

  zákona o verejnom obstarávaní, vnútornej smernice Obce Makov o verejnom obstarávaní,  

  schválenia investície orgánmi obce, údaje o rozpočte a skutočnosti realizovanej investície  

  z pohľadu verejného obstarávania, audit pripravených projektových dokumentácií,  

- Kontrola výberu miestnych daní – dane za ubytovanie a dane za užívanie verejného priestranstva  

  za roky 2021, 2020, 2019 a hospodárnosť a efektívnosť použitia uvedených miestnych daní pre  

  Obec Makov. Kontrola finančných vzťahov Obec Makov – OCR Kysuce a OCR Kysuce – Obec  

  Makov, 

- Kontrola skutočného stavu realizácie investície výstavby Bytového domu na Vodárenskej ulici,  

  vážneho domčeka na colnici – prestavba na byt, realizácie investície bytov na mieste bývalej  

  školskej jedálne. Kedy boli uvedené investície schválené, v akom stave sú projekty uvedených  

  stavieb, či už sú na stavby vydané príslušné povolenia, v akom stave je príprava financovania  

  uvedených stavieb. 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – už sa to dnes spomínalo pri kontrole  uznesení, aby boli 

skontrolované všetky plnenia uznesení za celé volebné obdobie  2018-2022. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – keďže Ing. Marián Masnica hovorí v množnom čísle za 

všetkých poslancov, že sa na stretnutí poslanci dohodli na novom návrhu plánu kontrolnej činnosti, 

pýta sa, prečo hovorí aj v jeho mene, nakoľko sa on na stretnutí nezúčastnil, lebo o takomto 

stretnutí mimo zastupiteľstva nevedel a Ing. Masnicom nebol informovaný. 

(Ing. Marián Masnica – ospravedlňuje sa, že ho nepozval, v budúcnosti ho na takéto stretnutie  

                                       pozve.) 
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(p. Jozef Pavlík – je prekvapený, že sa robí mimo zastupiteľstva akési „tieňové“ zastupiteľstvo. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s c h v a ľ u j e 

  

návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2022. 

                    

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Jozef Pavlík 

Neprítomný 1 Mgr. Janka Petrovičová  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 277/2021 bolo prijaté. 

 

 

16. STANOVISKO HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE K NÁVRHU ROZPOČTU OBCE  

     MAKOV PRE ROK 2022 

 

K návrhu rozpočtu Obce Makov pre rok 2022 predložila odborné stanovisko hlavná kontrolórka 

obce, p. Elena Trebulová. 

 

Návrh rozpočtu bol zverejnený v zákonom stanovenej lehote, v súlade s § 9 ods. 2 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z .n. p., zverejnený na úradnej tabuli Obce Makov  a na 

webovej stránke  Obce Makov , t. j. viac ako 15 dní pred jeho schválením. 

 

Návrh celkového rozpočtu na rok 2022 je zostavený ako prebytkový, čím je zabezpečená zákonná 

povinnosť zostavenia vyrovnaného alebo prebytkového rozpočtu. 

Obec zostavila  prebytkový návrh rozpočtu pre rok 2022 v sume 1 195 €.  Bežný rozpočet je 

navrhovaný ako  schodkový vo výške  22 939,-€ €.  /viď tabuľku č.1/.    Kapitálový rozpočet je 

rozpočtovaný so schodkom 364 660 €. Schodok kapitálového rozpočtu  je krytý finančnými 

operáciami –predpokladaným zostatkom prostriedkov z roku 2021 vo výške 58 422,-€ a úverom na 

kapitálové výdavky v čiastke 300 000,-€ . 

 

Najdôležitejším  bežným príjmom je výnos dane z príjmov poukázaný územnej samospráve 

v zmysle zákona č. 564/2004 z príjmov fyzických osôb. Tento druh príjmu pre rok 2022 je 

rozpočtovaný vo výške  659 975 € . Podiel výšky sa odvíja od objemu vybranej dane z príjmov 
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fyzických osôb, prerozdeľovanej na obce podľa kritérií v zmysle nariadenia vlády o rozdeľovaní 

výnosu dane z príjmov územnej samospráve.  Výška tejto dane bola  pre rok 2022 rozpočtovaná na 

úrovni predošlého roka.  Vzhľadom na epidemickú situáciu v roku 2021 nie je   možné reálne 

odhadnúť vývoj tejto dane.                                                                                                                                                                                   

 

Ďalšie príjmy bežného rozpočtu tvorí daň z nehnuteľnosti, ktorá je rozpočtovaná vo výške            

145 950,-€. Pri tomto druhu dane došlo k navýšeniu jej  výšky oproti roku 2021 o 1000,-€. Do 

obecného zastupiteľstva je predložený nový návrh Všeobecne záväzného nariadenia, ktorý upravuje 

niektoré druhy daní z nehnuteľnosti a podľa skutočne schváleného VZN bude upravený rozpočet 

príjmov  dane z nehnuteľnosti pre rok 2022. 

 

Miestny poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady sa v zmysle zákona č. 582/2004 

Z. z. o miestnych daniach a poplatku za komunálne a drobné stavebné odpady v znení neskorších 

predpisov  platí za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, ktoré vznikajú na území Obce 

Makov. V roku 2019 bolo schválené VZN č. 6/2019 o miestnych poplatkoch v Obci Makov, ktoré 

nadobudlo účinnosť od 1.1.2020.  Pre rok 2022 bol rozpočet príjmu poplatku za komunálne odpady 

navýšený o 6 000,- € oproti roku 2021. Na zastupiteľstvo bol predložený nový návrh VZN 

o miestnych daniach a poplatkoch to znamená, že rozpočet tejto rozpočtovej  položky bude 

upravený rozpočtovým opatrením podľa schváleného VZN.  

Ostatné položky daňových príjmov ostali na úrovni minulého roka nedošlo k podstatným zmenám 

pri ich znížení alebo navýšení . 

 

Nedaňové príjmy  stúpli oproti roku 2021 o 2,50 %.   Nárast nedaňových príjmov nastal 

predovšetkým v položke 2.10 . réžia stravy v Zariadení pre seniorov, pre vlastných zamestnancov 

žiakov ZŠ s MŠ a cudzích stravníkov, v položke 2.6. cintorínske poplatky za hrobové miesta.    

 

Kapitálové príjmy pre rok 2022 sú rozpočtované vo výške  55 000,-€ a budú dosiahnuté  - 

z plánovaného predaja hasičskej zbrojnice a predaja pozemkov zapísaných pod rodinnými domami 

po pozemkových úpravách a grantov a transferov. 

 

Bežné výdavky obce rozpočtované vo výške  2 304 316,- € sú naplánované na zabezpečenie 

základných samosprávnych kompetencií v oblasti výkonu miestnej verejnej správy podľa zákona  

SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a to menovite na všeobecné verejné služby, správa obce, 

požiarna ochrana, ochrana životného prostredia, vývoz a zneškodňovanie komunálneho odpadu, 

bývanie a občianska vybavenosť, údržba verejnej zelene, verejného osvetlenia, miestneho rozhlasu, 

údržba miestnych komunikácií, šport, kultúra,  výdavky na školstvo pre ZŠ s MŠ v Makove. 

V ďalšom na sociálne zabezpečenie, propagáciu obce, prevádzku a údržbu budov v správe obce, 

poistenie majetku obce,  údržba cintorína a domu smútku. 

 

Výdavkové finančné operácie sú rozpočtované vo výške 24 350,-€, ktoré predstavujú úhrady 

splátok úveru Bytový dom Čierne 17 a splátky ŠFRB  pre bytový dom Štandard 210. 

 

Kapitálové výdavky sú rozpočtované vo výške celkom 419 660,- €.   

 

V programe  č.3 – služby občanom podprogram 3.5. – cintorínske a pohrebné služby  sú 

rozpočtované kapitálové výdavky   na „Urnový háj na cintoríne“, 10 000,-€, na oplotenie cintorína 

8 736,- € na odkúpenie pozemku cintorína čiastka 8 736,-€ .                                              

V podprograme 3.9 – obecný vodovod zásobovanie vodou  na prepojenie vodovodu  Belone na 

firmu SEVAK,   10  000,-€                                                                                                                               

Podprogram 3.12 Zvoz a odvoz odpadu -   5 000,-€ na nákup váhy na zberný dvor,    
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V programe č.4 -   bezpečnosť – podprogram ochrana pred požiarmi   50 000,-€ na rekonštrukciu 

hasičskej zbrojnice na bývalom CHP Makov, kde bude financované 30 000,-€ od Ministerstva 

vnútra  SR a 20 000,-€   z vlastných zdrojov obce. Čiastka 30 000,- € je započítaná v príjmovej časti     

rozpočtu v príjmových finančných operáciách preto v kapitálových výdavkoch je rozpočtovaná 

čiastka 50 000,-€.                                                                                                                                                                                      

V programe č.5 – pozemné komunikácie  , v podprograme 5.1. – správa a údržba pozemných 

komunikácií sú rozpočtované kapitálové výdavky vo výške 20 000,-€ na výstavbu chodníka od 

zdravotného strediska po most k ŽSR, 35 000,- na preasfaltovanie komunikácií, 10 000,-€ na 

projektovú dokumentáciu, 5 000,-€ na vysporiadanie pozemkov pod miestnymi komunikáciami 

a 10 000,-€ na  pasportizáciu miestnych komunikácii na základe žiadosti Obecného zastupiteľstva  

č. 251/2021 písmeno C/ zo dňa 8.9.2021.                                                                                                                                                    

V programe č.6 – vzdelávanie podprogram 6.2. – materská škola – kapitálové výdavky určené 

z podielových daní v čiastke 8 286,-€.                                                                                                                                                     

V programe č. 7 – Kultúra, propagácia, podprogram 7.1. – Dom kultúry sú rozpočtované kapitálové 

výdavky vo výške 10 000,-€ na plynovú prípojku do Domu kultúry, 10 000,-€ na 2 kusy únikových 

dverí do Domu kultúry  z bočnej strany objektu smerom k reštaurácii Poľana a       30 000,-€ na 

zateplenie domu kultúry.                                                                                                                            

Program č. 8 – prostredie pre život, v podprograme 8.3. – detské ihriská rozpočtovaná suma 3 000,-

€ na dokúpenie vybavenia detského  ihriska, v podprograme 8.6. – verejné osvetlenie čiastka 

10 000,-€ plánovaná na rekonštrukciu svetelných bodov  a v podprograme 8.9. – cyklochodník 

čiastka 20 000,-€ na  projektovú dokumentáciu cyklochodníka   od vstupu do obce Makov po most 

u železničnej stanice Makov.                                                                                                       

Program č. 9 – bývanie podprogram 9.1. – Bytový dom Makov-Čierne kapitálové výdavky v čiastke 

5 000,-€ na vybudovanie  prístrešku na zberové nádoby na odpady pro bytovom dome Makov-

Čierne č. 17.    Podprogram 9.3 – Investičná bytová výstavba bytového domu na Vodárenskej ulici 

kapitálové výdavky na projektovú dokumentáciu vo výške 28 000,-€a 15 000,-€ na búracie práce 

jestvujúceho  objektu vodárne.                                                                                                                  

Program č. 10 – sociálne a zdravotné služby, v podprograme 10.1.- Zariadenie pre seniorov 

kapitálové výdavky bez určenia účelu. V podprograme 10.7.- zdravotné stredisko kapitálové 

výdavky vo výške 10 000,-€ na rekonštrukciu čakárne a rekonštrukciu elektroinštalácie.                                                          

Program č. 11- administratíva, správa a údržba obce , podprogram 11.2. – správa obce rozpočtované 

kapitálové výdavky vo výške 30 000,-€ na   dokončenie priestorov pre Slovenskú poštu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Na základe vyhodnotenia procesov prípravy a preskúmania jednotlivých častí „návrhu rozpočtu 

Obce Makov na rok 2022 o d p o r ú č a hlavná kontrolórka obce poslancom obecného 

zastupiteľstva predložený materiál  „návrh rozpočtu obce makov na rok 2022 „ s ch v á l i ť 

a zobrať na vedomie návrh  rozpočtu Obce Makov a zriadených rozpočtových organizácií 

na roky 2023, 2024. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e  

 

stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu Obce Makov pre rok 2022. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,  Jozef Pavlík, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Mgr. Janka Petrovičová  

Nehlasoval 0  

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 278/2021 bolo prijaté. 

 

 

17.  SCHVÁLENIE ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK 2022 

 

Návrh rozpočtu Obce Makov pre rok 2022 a pre roky 2023-2024 predložila Ing. Irena Valičková,  

účtovníčka a rozpočtárka obce. 

 

Rozpočet Obce Makov na rok 2022 je prebytkový , t. j. rozdiel medzi príjmami a výdavkami 

(vrátane príjmových a výdavkových finančných operácií) je 1 195 €. Bežný rozpočet je   schodkový 

vo výške 22 939 €, kapitálový rozpočet je so schodkom 364 660 €.  

Schodok kapitálového rozpočtu je krytý finančnými operáciami – zostatkom prostriedkov z roku 

2021 a úverom. 

   

Návrh rozpočtu Obce Makov na rok 2022 je zostavený na základe požiadaviek jednotlivých útvarov 

a rozpočtovej organizácie Obce Makov vychádzajúcich z potrieb obce a obyvateľov Obce Makov.   

Rozpočet obce predstavuje strednodobý ekonomický nástroj finančnej politiky obce, 

prostredníctvom ktorého sa realizujú jej základné úlohy a funkcie.  

Príjmová časť návrhu rozpočtu  a taktiež i výdavková časť počíta s úpravou min. 3 krát v roku 

2022. 

Návrh Rozpočtu Obce Makov na roky 2023-2024 bude uvedený v tabuľkovej časti rozpočtu. 

Rozpočet na roky 2023-2024 nie je v zmysle § 9 ods.3 zákona č.583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov  záväzný.          

 

Interpelácie poslancov OZ k bodu programu č.17: 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – tendencie z médií sú také, že podielové dane budú nižšie. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – návrh rozpočtu pre rok 2022 je rozpočtovaný ako 

prebytkový z účtovného hľadiska. Avšak schodok krytý úverom je de facto deficitný vo výške 

300 000 €. Minulý rok hlasoval za rozpočet s úverom, dokonca aj rok predtým, úver sa ale nečerpal. 

Nevadí mu štruktúra rozpočtu, má problém s reálnym zadĺžením 300 000 €, voči nemu nemáme  ani 

jednoznačný účel, na čo chceme úver zobrať, v návrhu je veľa dielčích investícií v rozsahu od 

10 000 € - 30 000 €. Ak beriem úver, musíme mať konkrétny účel a malo by ísť o rozvojové 

investície, značné dielčie investície sa dajú financovať iným spôsobom. Za návrh rozpočtu 

nezahlasuje a je zbytočné dnes o ňom rozprávať. Navrhuje ísť do roku 2022 s rozpočtovým 

provizóriom. 
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Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ – myslí si, že by nebol problém ísť do rozpočtového 

provizória a v novom roku pri jeho schvaľovaní už v ňom budú zhruba premietnuté aj VZN 

schválené na dnešnom rokovaní. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – minulý rok bol rozpočte schvaľovaný vo februári. Má 

výhradu, že rozpočet dorovnávame fiktívnym úverom, nikdy sa úver nezobral. Poslanci 

narozpočtujú isté investície, ale v skutočnosti sa urobili veci úplne iné, dávajú sa vedeniu voľné 

ruky. Chce zreálniť rozpočet, upraviť ho bez úveru a až potom ho dať schváliť. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – je presvedčený, že rozpočet je zostavený dobre a bude zaň 

hlasovať. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ –zásadná vec je, že niekde je rozpočet podhodnotený. Podľa MF 

SR by mali byť dane z príjmov poukázané územnej samospráve vo výške 733 000 €, my máme 

v rozpočte o 80 000 € menej. Každý rok sa schvaľuje úver, nepochopil politiku obce, že sa 

investičné akcie vyškrtali. Vždy skončíme s rozpočtom prebytkovým, úver nezoberieme a keď je 9 

mesiacov do volieb, ideme zafinancovať 400 000 € na rôzne malé investície. Ak prejde projekt 

s domom kultúry, treba nám úver 200 000 €, nevieme, čo s plánovaným bytovým domom, nemáme 

dokončenú hasičskú zbrojnicu. Nesúhlasí, že sa zoberie úver a urobia sa rôzne iné akcie. Nie je za 

to, aby sa úver bral, ale ak to je potrebné na dofinancovanie konkrétnych akcií, tak áno. Treba veci 

zreálniť, čo ideme robiť, ale nie, že zoberieme úver na množstvo malých akcií. Prikláňa sa k tomu, 

aby sa dnes rozpočet neschvaľoval, treba ho upraviť a ak je potrebný úver, tak na konkrétnu 

investíciu a nie zaťažovať budúce zastupiteľstvo. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – v tejto chvíli je na účte 250 000 €, s investíciami narábajú dobre, 

rešpektuje však návrhy poslancov. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

finančný rozpočet Obce Makov pre rok 2022. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 1 Jozef Pavlík 

Proti 8 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,   Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta 

Sláviková 

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  
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Návrh uznesenia nebol  schválený, uznesenie nebolo prijaté. 

 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

rozpočtové provizórium v súlade s § 11 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy od 01.01.2022 až do schválenia rozpočtu Obce Makov na rok 2022. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,   Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta 

Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Jozef Pavlík 

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 279/2021 bolo prijaté. 

 

 

18.  SCHVÁLENIE TERMÍNOV ZASADNUTÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V ROKU  

       2022 

 

V zmysle § 12, bod 1 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení: „Obecné zastupiteľstvo 

zasadá podľa potreby, najmenej však raz za tri mesiace. Ak požiada o zvolanie zasadnutia 

obecného zastupiteľstva aspoň tretina poslancov, starosta zvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva 

tak, aby sa uskutočnilo do 15 dní od doručenia žiadosti na jeho konanie.“ 

  

 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva v roku 2019 bolo prijaté uznesenie, ktorým obecné 

zastupiteľstvo žiadalo pripravovať  harmonogram zasadnutí OZ pre celý rok dopredu.  

 

 

Zatiaľ nie je známy termín konania volieb do orgánov samosprávy obcí a samosprávnych krajov 

v roku 2022, ktoré sa v zmysle úpravy volebného zákona uskutočnia v jeden deň. Z tohto dôvodu je 

harmonogram zasadnutí v roku 2022 navrhnutý iba na 3/4 roka - do septembra 2022, s tým že sa 

termín posledného rokovania OZ vo volebnom období 2018-2022 určí na poslednom stanovenom 

rokovaní OZ dňa 07.09.2022.   

Harmonogram návrhu termínov rokovaní OZ na 3/4 roka 2022: 

23.02.2022, 27.04.2022, 22.06.2022, 07.09.2022. 
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Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e    n a   v e d o m i e 

 
harmonogram termínov zasadnutí Obecného zastupiteľstva  v Makove  v roku 2022: 

23.02.2022, 27.04.2022, 22.06.2022, 07.09.2022. 

Termín posledného rokovania OZ vo volebnom období 2018-2022 bude určený na poslednom 

stanovenom rokovaní OZ dňa 07.09.2022.   

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,   Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 280/2021 bolo prijaté. 

 

 

19. RÔZNE 

       

     A/ NÁVRH NA VYRADENIE KNIŽNIČNÝCH JEDNOTIEK OBECNEJ KNIŽNICE         

          V MAKOVE 

 

Návrh na vyradenie kníh v obecnej knižnici predložila knihovníčka p. Helena Pajerová. 

 

Obecná knižnica v Makove na základe štatistického výkazu  KULT 2020 disponuje knižničným 

fondom/ KF/ v počte 11 162 knižničných jednotiek. Pri poslednej revízii v roku 2013 boli vyradené 

iba audiovizuálne knižničné jednotky/KJ/ a poškodené knihy. Vo fonde sa  nachádza veľa, 

multiplicitnej literatúry a literatúry, ktorá je morálne zastaraná. Z dôvodu ozdravenia KF a zistenia 

jeho reálneho stavu bola na základe Príkazného listu starostu obce Makov - Martina Pavlíka zo dňa 

04.06.2021  vykonaná v Obecnej knižnici v Makove riadna revízia KF, ktorá prebiehala od 

19.7.2021 -30.9.2021. 

Zahájenie, priebeh a ukončenie revízie bolo pod odborným dohľadom regionálnej metodičky 

Kysuckej knižnice v Čadci Mgr. Janky Mudríkovej, ktorá sa v priebehu konania revízie zúčastnila 

jej výkonu. Zrevidovaných bolo 10 977 KJ. Revíziou z dôvodu neprítomnosti/ výpožičiek  neprešlo 

127 KJ. Bolo zistených  a opravených 58 chybných záznamov. 
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V zmysle ustanovení § 14 ods. 2 písm. a) bod 1. zákona NR SR č. 126/2015 Z. z. o knižniciach a 

o zmene a doplnení zákona č. 206/2009 Z. z. o múzeách a o galériách a o ochrane predmetov 

kultúrnej hodnoty a o zmene zákona Slovenskej národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch 

v znení neskorších predpisov v znení zákona č. 38/2014 Z. z. a § 4 Vyhlášky č. 201/2016 

Ministerstva kultúry Slovenskej republiky z 8. júna 2016, ktorou sa ustanovujú podrobnosti 

o spôsobe vedenia odbornej evidencie knižničných dokumentov a o revízii a vyraďovaní 

knižničného fondu v knižniciach. a na základe  odporúčania metodičky Kysuckej knižnice v Čadci 

pre ozdravenie fondu predkladá knihovníčka Helena Pajerová Obecnému zastupiteľstvu obce 

Makov návrh na vyradenie knižničných  jednotiek  Obecnej knižnice v Makove  v počte 5725 

knižničných jednotiek. 

 

Zoznam navrhnutých knižničných jednotiek na vyradenie je zverejnený na stránke obce 

www.makov.sk v kategórii Obecná knižnica.   

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

 

Návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e  

 

vyradenie knižničných jednotiek  po riadnej revízii Obecnej knižnice v Makove. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 

Ing. Daniel Brezina, PhD.,Rastislav Gajdoš , Ing. Stanislav 

Gašparík ,Rudolf Greguš, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,   Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0  

Nehlasoval 0  

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č. 281/2021 bolo prijaté. 

 

 

20. DISKUSIA 

 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ - ako pokračujeme s firmou TES Media s.r.o.? Rokovali 

s nimi? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – prebiehajú rokovania medzi TES Media a distribučnou  

                                                       firmou, malo by dôjsť k dohode. TES Media má záujem  

                                                       o lokalitu Makov. Ak to dobre prebehne, malo by sa začať  

                                                       s realizáciou v septembri-októbri 2022. 

 

http://www.makov.sk/
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p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – minule žiadal osloviť elektrikárov o vyrezanie drevín  pod 

elektrickým vedením v časti od SKI Apartmánov smerom hore. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to nahlásené) 

 

Žiadal skultúrniť zastávky v Čiernom, v novom rozpočte však na to nie je ani 1 €. 

 

Priechod pre chodcov pri ZŠ - treba vyvolať jednanie na jeho zvýraznenie. 

(Mgr. Janka Petrovičová – existujú aj graficky vytvorené priechody v efekte 3D, vyzerajú vyvýšene  

                                      a vodičov to núti spomaliť.) 

(p. Martin Pavlík – dajú žiadosť) 

 

Dal by sa predĺžiť predĺžiť obecný rozhlas? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v tejto chvíli neuvažujú o rozšírení rozhlasu, chcú modernejšiu  

                                                   aplikáciu, takú, kde by občanom prichádzali do mobilu aj  

                                                   informácie z webu. Urobia skúšobnú prevádzku.) 

 

Odoberá týždenník Kysuce a veľmi mu tam chýbajú informácie o aktivitách v našej obci. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nevidí v tom deficit, radšej urobia, ako sa chváliť) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – obrátila sa na neho p. Kučavíková, že je problém s cestou          

u p. Ladislava Masnicu na Vidielkach, kde začal stavať rodinný dom a nechce tam uznať cestu. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – prechod bol zaradený v pasportizácii, avšak p. Ladislav Masnica  

                                                    s tým nesúhlasí, prekáža mu, že mu cez pozemok prechádzajú  

                                                 ľudia, požiadal ho aspoň o 2 – metrový prechod.) 

 

Ak budú uvažovať o prevádzke káblovky cez digitálny drôt, mohol by tade viesť aj rozhlas, neilen 

káblovka a internet. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v akom štádiu je projekt domu kultúry? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – projekt je podaný) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – čo sa týka našej webovej stránky, mali sme kontrolu, 

neobsahuje povinné zverejňovanie atď. Ako došlo k náprave? Naša webová strának nie je dobrá, je 

ako z minulého storočia. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – spracovateľ nám zmeny nedokázal urobiť, robí nám to teraz nová  

                                                firma) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – pekne sme sa posunuli so sviatočnými 

svietiacimi vločkami, je to pekné a decentné, verí, že sa to posunie aj do osád. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – na záver všetkým zaželal príjemné a pohodové prežitie 

nastávajúcich vianočných sviatkov. 

 

Po prerokovaní nebolo prijaté žiadne uznesenie. 

 

 

21.  NÁVRH NA UZNESENIE 

 

V zmysle § 9 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 11. 10. 2010,  predložil 

a prečítal k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia p. Jozef Pavlík, zástupca 

starostu obce. Uznesenia boli schválené pod číslom 262 – 281/2021.  
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Za každým uznesením poslanci OZ hlasovali, hlasovanie tvorí súčasť zápisnice. 

 

22.  ZÁVER 
 

Na základe Štatútu Obce Makov obecné zastupiteľstvo konštatuje, že sú prítomní deviati poslanci 

OZ (podľa prezenčnej listiny pri ukončení zasadnutia OZ). 

Zástupca starostu obce, p. Jozef Pavlík poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva v Makove ukončil o 17.00 hod.                           

 

 

 

                                                                                                                ................................. 

                                                                                                                       Martin Pavlík 

                                                                                                                       starosta obce 

                

                                                                                          

Overovatelia: 

Ing. Daniel Brezina, PhD., poslanec OZ                   ...................................................   

 

Rastislav Gajdoš,  poslanec OZ                                ................................................... 

 

 

 

Zápisnicu vyhotovila:  Mgr. Iveta Chromíková 

 

 

 

 


